
Dr. Gyuricza Miklós polgármester, május 12-re hívta össze a 
2014. évi falugyûlést, melynek kettõ napirendi pontja volt.

1.) Tájékoztató az Önkormányzat mûködésével kapcsola-
tos aktuális kérdésekrõl

2.) Közérdekû kérdések, hozzászólások

Több mint ötven érdeklõdõ részvételével szólalt meg 
Himnuszunk a rendezvény kezdeteként. A faluvezetõ, Dr. 
Gyuricza Miklós szokásához hûen, számítógépes prezentáci-
óval kiegészítve mondta el tájékoztatóját.

A falugyûlés elsõ részében, mint 2008 óta eddig minden 
évben, dr. Gyuricza Miklós tájékoztatta a hallgatóságot az 
önkormányzat mûködésével kapcsolatos aktuális témákról. 

Tekintettel arra, hogy önkormányzati ciklust záró évben 
járunk, a tájékoztató így nemcsak az elmúlt egy évet, hanem 
annál hosszabb idõszakot foglalt magába.

Folytatás a 2. oldalon.

A 2014-es év, a választások éve hazánkban. 
Április 6-án megválasztottuk a parlamenti 
képviselõket. Az eredmény ismert, a FIDESZ—
KDNP ismét kétharmados többséggel alakít-
hat kormányt. A 199 fõs Parlamentben a 
FIDESZ—KDN 133 (63,83%), az MSZP—
EGYÜTT—DK—PM—MLP 38 (19%), A JOBBIK 
23 (11,56%) és az LMP 5 (2,51%) képviselõvel 
kezdte el munkáját az Országgyûlésben.

A tószegiek is éltek állampolgári jogukkal. A 
választásra jogosult 3701 választópolgár 
60,08 %-a tett eleget állampolgári kötelessé-
gének, és járult az urnák elé. Nálunk is, mint 
az egész körzetben, magabiztosan nyert Dr. 
Bene Ildikó a FIDESZ—KDNP jelöltje, és a 
következõ négy évben is folytathatja munká-
ját a törvényhozó testületben.

Az EU választás eredménye lapzártakor 
még nem ismert. Nem tudhatjuk, hogy a 
május 25-ei voksolás eredményeként, ki az a 
21 jelölt, aki felhatalmazást kapott a magyar 
választópolgároktól az ország Európai Unióba 
való képviseletbe.

Mára már két fontos választáson túl van az 
ország. Sõt, már az eredmények értékelésén is 
lassan túllépünk, pedig a választási évnek 
koránt sincs vége. Hamarosan kezdõdik a tele-
pülés szempontjából nem kevésbé fontos hely-
hatósági választás. A képzeletbeli startpisztoly 

hamarosan eldördül. A demokratikus választá-
si verseny elindul. Októberben polgármestert 
és képviselõtestületet választunk. Eljött az 
ideje annak, hogy aki elhivatottságot érez a falu 
közszolgálatára, faluvezetésére, hozza meg 
döntését a megmérettetésre. A demokrácia 
elsõ foka, és fontos lépcsõje a választás, melyet 
mindenkor megelõz az önbizalomra épülõ 
elhatározás a jelöltségre. 2010-ben két jelölt 

volt a polgármesteri tisztségre. 18-an indultak 
a 6 képviselõhelyért. Mi választópolgárok, tisz-
telettel tekintünk mindannyian azokra — hisz 
alapigazság az, hogy választani csak választék-
ból lehet — akik a jelöltséget vállalja elindulnak 
a helyhatósági választáson. Döntésük az ered-
ménytõl függetlenül megsüvegelendõ.

Lapunk szeptemberi lapszámában, a 
Választási Kiadásban díjmentesen közöljük a 

jelöltek programját, választási tervét. Ezzel is 
szeretnénk segíteni mindazokat, akik a falu 
szolgálatára készülnek.

Újságunknak Dr. Gyuricza Miklós bejelen-
tette, hogy ismét vállalja az újabb megméret-
tetést, mert szeretné folytatni faluvezetõi 
munkáját.

A jelenlegi képviselõk közül — ahogy 
lapunkban is olvashatják — Dr. Berente 
Andrea, Mocsári Kálmán, és Báti László még 
nem döntött az újabbi jelöltség vállalásáról.

Smidéliusz Ernõ és Szilágyi László jelen-
legi elhatározásuk szerint ismét indulnak a 
képviselõi mandátumért. Buczkó Endre kép-
viselõúr e-mailben feltett kérdésünkre nem 
válaszolt.

Tudomásunk szerint vannak már többen a 
falubeliek közül, akiket foglalkoztat az októ-
beri helyhatósági választás. Bizonyosak 
vagyunk abban, hogy egyesületek, civil szer-
vezetek, pártok, vagy csak egyszerûen baráti 
körök megtalálják a maguk jelöltjét, akik 
alkalmasak a falu szolgálatára. Mi, választó-
polgárok októberben a szavazófülkékben 
eldönthetjük, hogy ki 
az a hét ember, akiket 
Tószeg elöljáróságában 
szívesen látnánk, az 
elkövetkezendõ négy 
évben. Választani csak 
választékból lehet. 
Gondolja át, jelentkez-
zen önkormányzati 
tisztségviselõnek!

- Nádházi Sándor -

2014 A VÁLASZTÁSOK ÉVE
Októberben polgármestert és képviselõtestületet választunk

Dr. Gyuricza Miklós folytatni szeretné polgármesteri munkáját

Hol van, már azaz idõ, amikor telthá-
zas, pótszékes, falugyûlések voltak 
falunkban is? Az idõsebb tószegieknek 
is, csupán emlékképében él a maratoni 
hosszúságú falufórumok ideje. Nagyot 
fordult már azóta a világ! Az informáci-
ós forradalom utat tört magának a 
kisebb településeken, itt Tószegen is. 
Az írott és elektronikus média, nem 
beszélve az internetrõl átszövi a falusi 
emberek mindennapjait is. Az informá-
cióáramlás soha nem látott módon fel-
gyorsult, melynek következtében egyre 
többen vannak olyanok, akik a köz-
meghallgatás, illetve a falugyûlés intéz-
ményét is alulértékelik.

Egy azonban bizonyos! A személyes 
találkozást nem képes pótolni semmi-
lyen média. A faluközösség szempont-
jából is nagy a jelentõsége, hogy a tele-
pülés polgárai „élõben” ismerjék meg 
egymás véleményét, gondolatait, sze-
mélyiségét.

Dr. Gyuricza Miklós

TÖBB MINT FÉLSZÁZ RÉSZTVEVÕ
A FALUGYÛLÉSEN

Lomtalanítás továbbra sem lesz
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Folytatás az 1. oldalról

A polgármester elmondta, hogy nagyon nehéz 
gazdasági körülmények között, jelentõs, több 
mint 150 millió forintos adósággal vette át a 
falu irányítását 2008-ban. Egy szigorú és követ-
kezetes gazdasági racionalizálási program 
keretében öt év alatt ezt az adósságot — önerõ-
bõl — a felére sikerült csökkenteniük. Mindezt 
úgy, hogy közben az önkormányzat mûködõ-
képessége egyetlen percig sem került veszély-
be, s még mértéktartó fejlesztéseket is sikerült 
megvalósítani:

• Mintegy 32 millió forintos európai uniós 
pályázati forrásból bevezették az iskolában a 
kompetencia alapú oktatást, s több mint 20 mil-
lió forint értékben fejlesztették az informatikai 
eszközöket is.

• Közel 20 millió forintból végezhettek épü-
let felújítási munkákat az iskola régi épület-
szárnyán, egy hazai pályázaton elnyert forrás-
nak köszönhetõen. 

• Megtörtént az óvoda teljes körû felújítása 
is: akadálymentesítették az épületet, kicserél-
ték a tetõszerkezetet, hõszigetelt nyílászárókat 
építettek be, új kerítést készítettek és felújítot-
ták az udvari játékokat is.

• Jelentõs felújítások voltak az orvosi rende-
lõnél is. Teljeskörûen megújult a gyermekrész, 
új lépcsõfeljárót építettek a nagyváróhoz, kicse-
rélték az összes nyílászárót, mozgássérült WC-t 
alakítottak ki, felújították a tetõt és növelték az 
udvari parkolóhelyek számát.

• A községháza is új, hõszigetelt nyílászáró-
kat kapott.

• Megtörtént a mûvelõdési ház tetõjének fel-
újítása és a rendezvényterem (színpad) átalakí-
tása is.

• A sportegyesülettel együttmûködve meg-
valósult a sporttelepen, az öltõzõ épület felújí-
tásának elsõ üteme is.

• Az önkormányzat TRIANONI 
EMLÉKMÛVET állított a már meglévõ I. 
VILÁGHÁBORÚS EMLÉKMÛ mellett.

• Térfigyelõ kamerarendszert építettek ki a 
településen.

• Felújították, kicserélték a GÓLYAFÉSZEK 
JÁTSZÓTÉR játékait és elkerítették a területet.

• Az önkormányzat ingatlanokat vásárolt az 
iskola környékén, melyek jövõbeni fejlesztések 
alapjául szolgálhatnak majd.

• Színvonalas kulturális programokat szer-
veztek a faluban.

• Bevezették a 70. életévüket betöltött tósze-
gi lakosok hulladékszállítási díjkedvezményét.

• Élelmiszeradományokban részesültek a 
település rászoruló lakosai.

• Átfogó úthálózat karbantartási program 
indult Tószegen, melynek keretében eddig 15 
makadám lakóút, martaszfaltos technológiával 
történõ karbantartását végezték el. Ennek 
következtében több mint háromszáz ingatlan 
mindennapos megközelíthetõsége vált köny-
nyebbé.

Dr. Gyuricza Miklós beszélt a 2014-es év leg-
fontosabb feladatairól is. Elsõdleges szempont 
továbbra is, az önkormányzat és intézményei 
mûködõképességének megõrzése, a település 
üzemeltetése. 

• A képviselõ-testület üléseit továbbra is köz-
zéteszik a toszeg.hu weboldalon, és a Tószegi 
Tükör is többször megjelenik ebben az évben. 

• Év elején már megtörtént a rászoruló lako-
sok idei élelmiszeradományainak kiosztása. 

• Továbbra is biztosítják a hulladékszállítási 
díjkedvezményt a 70. életévüket betöltött sze-
mélyek részére. 

• Megrendezésre kerül a TÓSZEGI 
NYÁRESTEK 2014. rendezvény is, szeptember 
elején. A faluest idei sztárvendége az APOSTOL 
EGYÜTTES lesz. 

• Reményeik szerint folytatódik a sportöltõ-
zõ és sportpálya felújítása is. 

• Szeretnék bõvíteni a térfigyelõ kamerák 
számát, a játszótéren már elhelyezésre is került 
egy újabb kamera, a további rongálások meg-
elõzése érdekében. 

• Az útkarbantartási program folytatásában 
pedig 2014-ben további 5-6 makadámút mart-
aszfaltos karbantartását szeretnék elvégezni.

Hosszútávon megvalósítandó feladatként 
emelte ki a polgármester az állami árvízvédelmi 
fõvédvonal továbbépítését, a Tószeget—
Szolnokkal összekötõ kerékpárút megépítését, 
valódi, melegaszfaltos útépítési munkák kivitele-
zését a településen, valamint a ravatalozó épüle-
tének felújítását is. Dr. Gyuricza Miklós azonban 
hozzátette: mindezek állami szerepvállalás és 
megfelelõ pályázati kiírások nélkül nem oldha-
tóak meg. Az önkormányzat ezen feladatok 
megvalósítását egyedül, önerõbõl nem fogja 
tudni elvégezni. Ezért mindezen, jövõbeli beru-
házásokról csak feltételes módban tud beszélni.

A polgármesteri beszámolót a hallgatóság 
hozzászólási követték.

Tószeginé Baricza Erika 
a Bartók Béla úti lakos 
kezdte meg a hozzászólá-
sok sorát. Elmondta, hogy 
bár õ régóta itt él Tószegen, 
de falugyûlésre elõször jött 
el. Kérdésében megfogal-
mazta, ki dönti el az utak 
kátyúzásánál, hogy melyik 
lesz betömve, és hogy 

melyik marad ki? A házuk elõtt is, a csatornázás 
nyomvonalán olyan mély süllyedés van, hogy a 
szomszéd két éves gyermeke gond nélkül elbúj-
hatna benne, és nem lett kijavítva. Második 
problémaként a Móricz Zs. és a Bartók út talál-
kozásánál lévõ akna okoz gondot, melynek 
fedele labilis, gyakran elmozdul. Ilyenkor bár-
mely motoros, vagy kerékpáros beleeshetne. 
Nagyon veszélyesnek tartja a fennlévõ állapotot. 
Harmadikként a Coop parkolóban található 
három szelektív üveggyûjtõ-konténerrel vannak 
gondok. Leggyakrabban a fehér üvegtároló telik 
meg. Nagyobb figyelmet igényelne a szükség 
szerinti ürítés. A közterületek tisztántartását is 
szóba hozta a tószegi nép. 19 évvel ezelõtt azért 
jöttünk Szolnokról Tószegre, hogy szép, tiszta, 
ápolt településen éljünk. Mára már ez nem 
mondható el. A vasútállomás környéke és a for-
galmasabb utcák borzalmas képet mutatnak. 
Tenni kellene valamit!

Barta Sándor, az 
Alkotmány útról szintén a 
falu tisztaságáért aggódik. 
A képviselõtestület felé 
teszi fel elsõ kérdését: Mi 
az akadálya annak, hogy 
Tószegen is legyen „sze-
métsziget”? Ez sok telepü-
lésen jól mûködik. Második 

kérdése: Van-e arra lehetõség, hogy a forgalma-
sabb utakon személygyûjtõ kosarakat helyez-
zenek ki? 

A Szolnok—Tószeg közti kerékpárút kiépíté-
sét szorgalmazná Õ is. Nem érti, hogy miért 
nem támogatják az illetékesek a megyeszék-
hely és mellette lévõ település kerékpáros köz-
lekedését? 

Ezzel nincs egyedül Barta Sándor, hiszen sok 
itt lakó álma a biztonságos kerékpárút. Sõt, az 
ACCEL-HUNLAND kerékpárgyártó üzem anya-
gilag is támogatná a kiépítést (szerkesztõ meg-
jegyzése).

Barta úr kérdést fogalmazott meg a 
Levendula és a Karai út torkolatánál lévõ 
önkormányzati terület további tervérõl is. 
Jelenleg csak nõ a fû, amit hol levágnak, hol 
nem. Várható-e változás?

Az Alkotmány és Liget út fantomvízlevezetõi 
árkait is szóbahozta a felszólaló. Mikor lesz az 
használható, mert a vízlevezetésre évek óta 
alkalmatlan a kiásott árok. Úgyszintén kérdezi, 
hogy az Alkotmány út végén lévõ egykori „digó-
gödörben” folyamatosan hordják a zöldhulladé-
kot, és építési sittet. Ezzel erõsen szennyezik a 
talajt, és a környéken lévõ fúrott kutak vizét. 

Újabb hozzászólónk, 
Lukács Pál szintén az 
Alkotmány útról szólt 
hozzá. Elismerõen szólt az 
Önkormányzat útjavításai-
ról. A martaszfaltozási 
technológiával készült 
utak véleménye szerint 
jók. Bírták a telet, köszö-
netét fejezte ki az 

Önkormányzatnak. 
Somogyi Tamás a 

Levendula útról a községi 
lomtalanítás idõpontja 
felõl érdeklõdik. Mikor 
lesz végre, és ha miért nem 
lesz lomtalanítás? Másik 
problémája a sportpályai 
rendezvényekkor a gép-
jármûvek nem tudnak hol 
parkolni. Javaslatot is tesz, 
parkoló kialakítására a Fáyi András út felöli 
területnél. Véleménye szerint ez csökkentené a 
parkolási gondot. 

A Zrínyi útról egy idõs hölgy folyamatos zak-
latásról számol be. Segítséget kért, a telke elõt-
ti utcafront fûnyírásához. Egészségi állapota 
nem teszi lehetõvé azt, hogy a munkát maga 
végezze el. 

Csontos Ferenc köszöni a közmunkásoknak 
szervezett tanfolyamot. A Fürst Sándor úti (csö-
pögõs) ártézi kút megnyitása felõl érdeklõdik.

Németné Kovács Ildikó, 
a Tomori úton él. A közte-
rületek esztétikai állapotát 
kifogásolja. A virágboltos 
hölgy szeretné, ha virágos 
település lenne Tószeg. 
Miért nem az? Õ úgy véli, 
hogy a lakosság is partner 
lenne a felvirágoztatásban, 
ha kell, még anyagi áldo-
zatot is hoznának.

Több mint félszáz résztvevõ a falugyûlésen
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Ildikó szóbahozta, hogy több utcában (pl. 
Rákóczi, Tópart út) az ingatlanokhoz tartozó 
kocsibejárók úgy vannak kiemelve, hogy rok-
kant — és babakocsival szinte lehetetlen elha-
ladni a járdán.

Szabóné Kovács Rózsa, 
az artézi kutak arzéntartal-
máról szólt. Mindenki saját 
felelõsségre fogyaszthatja 
az ízletes vizet. Mennyire 
ártalmas ez az egészségre, 
megszüntethetõ, vagy 
csökkenthetõ-e az arzén-
tartalom?

Kassné Kovács Klára 
gratulál és örömét fejezte ki 
a középületek, különösen 
az Óvoda felújításáért. 
Nem kevésbé örül a falu-
ban kiépült térfigyelõ rend-
szernek is. Kérdést fogal-
mazott meg a nyárfavirág-
zással kapcsolatosan. 
Van-e az Önkormányzatnak 

lehetõsége az allergén növény csökkentésére, 
illetve kivágására? Ellehet-e érni, hogy ilyen fát 
ne ültessen senki?

Kovács Balázsné az 
Attila úton lévõ egykoron 
Falumúzeum, most az 
Aszfalt út építõ tulajdoná-
ban lévõ ingatlan elhanya-
goltságáról szólt. Lassan 
egy méteres a fû, és a 
dudva. Nem lehet kötelez-
ni a tulajdonost, hogy 
rendszeresen vágja a 
füvet?

Dr. Gyuricza Miklós válaszolt az elhangzott 
kérdésekre.

Mindenekelõtt megköszönte a lakosság akti-
vitását, majd témakörök szerint igyekezett 
válaszolni.

A Bartók Béla úton tapasztalt, de más uta-
kon is a kátyúzási munkálatok elvégzése elõtt 
a Polgármesteri Hivatal Mûszaki csoport mun-
katársa és kivitelezõ járja be a területet, és jelö-
lik ki a kijavítandó hibákat. Hogy mi alapján, 
azt a pénztárcánk dönti el. Nyilvánvaló, hogy 
minden javításra nem futja. Az elmúlt évben 9 
millió forintba került az utak javítása, ennyi 
volt az Önkormányzat anyagi lehetõsége. A 
labilis aknafedél tulajdonosát kiderítjük, és ki 
lesz javítva a fennálló hiba.

Az ABC parkolójában elhelyezett szelektív-
gyûjtõ-harangok valóban gyakran megtelnek, 
annak ellenére, hogy az Önkormányzat külön 
fizet az ürítésért. Gyakran mégsem jön, vagy 
csak késõbb a Remondis. Sokat kell velük hada-
kozni! A polgármester is egyetért azokkal, akik 
kifogásolják az eldobott hulladékot. Õ is úgy 
véli, hogy a fõ gond a szemetelõk szemléletében 
van. Ennek ellenére a médiákon keresztül a 
falutisztaságra a felhívást megtehetjük, és az 
utcákon elhelyezünk hulladékgyûjtõ kosarakat 
is. Az illegális szemétleöntések ellen valóban fel 
kell lépni. Az Alkotmány út végén lévõ „digógö-
dör” magántulajdonban van, és nem közterület. 
A kerékpárút építését az Önkormányzat is 
örömmel fogadná, de erre pályázat kiírása 
jelenleg nincs. Így a közeljövõben nem lát lehe-
tõséget a kerékpárút építésének megvalósításá-
ra. Szalay Ferenc, Szolnok polgármestere, és Dr. 
Bene Ildikó országgyûlési képviselõ is keresi 

annak lehetõségét, fõleg forrását, hogy 
Szolnok—Tószeg közti kerékpárút mielõtt meg-
épülhessen. Mindeddig ez nem sikerült, de 
reménykedjünk, hogy elõbb-utóbb meglesz a 
megoldás — mondta a Polgár-mester.

Az Alkotmány, illetve a Levendula út elején 
lévõ üres területen közpark létesítésére van 
kész terv. A beadott pályázat sajnos nem nyert. 
Saját forrás hiányában, várni kell a megvalósí-
tásra. Jelenleg magánszemélynek van kiadva, 
aki a kaszálást évente kétszer elvégzi. Ugyanez 
a helyzet a vasút melletti zöldterülettel is.

A csapadékvíz-elvezetés problémájának 
okát nem is érti, hisz 2000-ben közel 1 milliárd 
forintot nyert az Önkormányzat annak kiépíté-
sére, ám az mégsem mûködik mindenhol meg-
felelõen — mondta Gyuricza Miklós, majd így 
folytatta: ismerjük a Liget és Vadász út csapa-
dékvíz elvezetésének problémáját is. Jelen pil-
lanatban Õ sem tudja, hogy mi a megoldás, 
hiszen 3-4 közmunkás van jelenleg, akik a 
rendszeres fûnyíráshoz is kevesen vannak.

Mikor lesz lomtalanítás? — Kérdezik. Minden 
évben elhangzik ez a kérdés, és most sem 
tudok mást mondani, mint eddig. Nem tudom 
— mondta mellébeszélés nélkül a Polgármester. 
A Tószegi Tükörben már többször olvashatták 
azt, hogy az ú.n. klasszikus lomtalanítás, ami 
10-15 éve volt, már nem lehetséges. Ennek két 
fõ oka van: Az egyik a szolgáltató mintegy 
három millió forintot kér alkalmanként. Másik 
fõ gond, hogy a háztartásokban fölöslegessé 
vált bútorokat, háztartási gépeket és egyéb 
eszközöket már nem viszik el, csak részben. 
Jórészük veszélyes hulladéknak minõsül. A 
képviselõtestület többször körbejárt a lomtala-
nítás problémáját, és arra az elhatározásra 
jutottunk, bármilyen furcsa is, hogy a legki-
sebb rossz az, ha önkormányzati szinten nincs 
lomtalanítás. Megoldásnak a Szolnokon lévõ 
hulladékudvarokat javasolja (Auchan áruház 
mellett).

Rendezvényekkor sok az autó a Sportpályán… 
„Az egyik szemem sír, a másik meg nevet” — 
kezdte válaszát, hiszen ez azt jelenti, hogy sok 
embert érdekelnek a rendezvények, bár a par-
kolás valóban problémás. Megítélése szerint 
csupán néhány alkalommal, Falunap és 
Fogathajtás, amikor több ezres a nézõszám. 
Ennek Õ örül, miért is ne örülne? Ilyenkor 
esély sincs arra, hogy közvetlen a sportpálya 
közelében lehessen parkolni. Nem olyan sok-
szor van akkora tömeg, hogy ezt ne lehessen 

elviselni. — zárta le a parkoló témát Dr. 
Gyuricza Miklós.

Az egészséges ivóvíz biztosított településün-
kön — szögezte le válaszában a polgármester. A 
vezetékes ivóvíz minõsége minden egészség-
ügyi elõírásnak megfelel, tehát az Önkormányzat 
eleget tesz kötelezõ feladatának. Az artézi 
kutakkal más a helyzet. A fúrott kutak plusz-
szolgáltatásnak minõsülnek — mivel a vezetékes 
vízhálózat kifogástalan ivóvízzel ellátja a telepü-
lést. Az artézi kút üzemeltetése nem kötelezõ 
feladat, ezért azok arzénmentesítésére Tószeg 
nem pályázhat. Sok millió forintos a költsége a 
mûveletnek, és saját forrásra esély sincs. Az ú.n. 
csepegõs kút ezért került lezárásra. Az arzéntar-
talom ennél a kútnál több, mint tízszerese az 
unió által elfogadott határértéknek. 2012 decem-
ber végéig az Európai Unió által is elfogadott 
ivóvíz arzéntartalmának határértéke 50 
mikrogramm/liter volt. Ezt követõen hazánk-
nak is a többi Uniós országhoz hasonlóan 10 
mikrogramm/liter arzénértéket kellett teljesíte-
ni. Tehát nem a kútjaink lettek szennyezettek, 
hanem a határérték szigorodott. A Rákóczi úti 
(patika melletti kút) 16, a Bem úti 11, míg a Karai 
úti (Marika Presszó) 4 mikrogramm/liter. Tehát 
az új szabványnak a karai úti artézi kút vize 
megfelel, a réginek pedig az összes.

Az ingatlanok kocsibejárójának szinteltoló-
dásait megvizsgálják, és aszerint történik az 
intézkedés. A virágos falukép kialakítása neki 
is szíve vágya, de az eddig tapasztalatuk szerint 
a próbálkozások nem jártak sikerrel. Meglehet 
újra próbálni, hátha újra sikerül — mondta 
Gyuricza Miklós.

A Duna Aszfalt nevû céget felszólítják az 
ingatlan folyamatos kaszálására. A nyárfavirág-
zást Õ is kellemetlen, de tipikus alföldi jelen-
ségnek véli. A virágzó nyárfák a NEFAG erdõ-
gazdálkodási tevékenységének része. 90%-ban 
a nyárfák árvízvédelem szempontjából is fon-
tosak, hiszen nagy szerepük van a partvéde-
lemnél is. Belterületi kivágásra a magas költsé-
gek miatt ritkán kerül sor, csupán rendkívüli 
helyzetekben.

Ismét bebizonyosodott, hogy az 
Önkormányzat és a lakosság személyes találko-
zására szükség van. A Falugyûlés továbbra is 
fontos fórum, amely a faluvezetés és a telepü-
lésen élõk közös gondolkodásához nélkülöz-
hetetlen.

Félszázan a falugyûlésen.
Nádházi Sándor



milyen nehéz helyzetet örököl-
tünk, ezért teljesen át kellett ala-
kítanunk az ország mûködését. 
2010-ben napokra voltunk az 
államcsõdtõl, mára a mi eredmé-
nyeinket irigyli és a mi módszere-
inket veszi át Európa számos 
országa. Igyekeztünk úgy dolgoz-
ni, hogy a politika végre a magyar 
családokról és ne a multinacioná-
lis cégekrõl szóljon. A választási 
eredményekbõl világosan kiol-
vasható, hogy az emberek ezt 
érezték és meg is értették. 

— Megnõtt a választási körze-
te, még több település és válasz-
tópolgár reméli öntõl, a képvise-
letet. Bizonyára gondolkodott 
már ezen, mit jelent ez a képvi-
selõnek, mennyivel lesz több a 
munkája?

Így van, a kisebb parlament 
következménye a választókerüle-
tek méretének növekedése. Én 14 
települést fogok képviselni az 
Országgyûlésben, de van olyan 
képviselõtársam, aki ennél jóval 
többet. A kórház egykori fõigaz-
gatójaként évente félmillió embert 
kellett szolgálnom, így a sok 
munka nem riaszt el a feladattól, 
tudtam mire vállalkozom.

— Önt mindig a humánum, az 
empátia jellemezte, ugyanak-
kor pártjára nem mindig mond-
ható ez el. Nem jelent ez Bene 
Ildikónak gondot?

Ahogy korábban említettem, a 
súlyos örökség miatt sokszor kel-
lett gyorsan döntéseket hoznunk, 
elismerem, hogy ezek nem min-
dig voltak követhetõek. Azt azon-
ban világossá tettük, nem várható 
el a magyar családoktól, hogy 
ismét megszorításokkal és áreme-
lésekkel nézzenek szembe. Ezért 
vontuk be a bankokat és a multi-
nacionális cégeket a köztehervi-
selésbe, ezért vezettük be a 

GYED-extrát, és ezért védtük meg 
Brüsszelben is a rezsicsökken-
tést. Azt hiszem ilyen, emberköz-
pontú politikára az elmúlt 25 
évben még nem volt példa.

— Milyen területen dolgozik 
a Parlamentben, és mit jelent 
ez nekünk, választópolgárok-
nak?

Az Országgyûlés Népjóléti 
Bizottságában fogok a legtöbbet 
dolgozni. Ez egy nagy, a szociális 
és az egészségügyi ágazatokat is 
magában foglaló testület. A 
választókerületben élõk szociális 
és egészségügyi helyzete sajnos 
nagy lemaradást mutat az ország 
szerencsésebb régióiban elõ 
emberekétõl. Ezért rendkívül 
fontos, hogy tovább folytatódja-
nak az ingyenes egészségügyi 
szûrõprogramok, fejlõdjön a 
Megyei Kórház — ahol éppen 
hatalmas építkezés folyik, vala-
mint munkahelyeket tudjunk 
teremteni. Öröm, hogy gõzerõvel 
épül az M4-és autópálya és a 
hozzá kapcsolódó Tisza-híd, de 
a fejlesztésnek Budapest irányá-
ba is el kell kezdõdnie. Tovább 
kell bõvítenünk a szolnoki ipari 
parkot, mert rengeteg környék-
beli embernek ad munkát.

Köszönöm a beszélgetést. Ön 
gyõzött, de reméljük nyertesek, 
mi, választópolgárok leszünk.

Nádházi Sándor
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Dr. Bene Ildikó ismét magabiztos gyõzelmet aratott
Jó helyre került a parlamenti mandátum

— Mindenekelõtt gratulálunk a 
gyõzelméhez! Mi Tószegiek, aho-
gyan a helyi választási eredmény-
bõl is kitûnik, ezt akartuk.

Képviselõasszony! Miben 
különbözött ez a választás az 
elõzõ, 2010-es megmérettetéstõl? 
Mik voltak az elõzmények?

Mindenekelõtt köszönöm szé-
pen a tószegi emberek támogatá-
sát és azt a meggyõzõ felhatalma-

zást, amelyet tõlük kaptam. Ez 
nagy lelkierõt és biztatást ad szá-
momra a következõ 4 év munká-
jához. A legutóbbi választás nagy-
ban eltért a 2010-estõl, ugyanis itt 
már a mi munkákról mondtak 
véleményt a választópolgárok. 
Megváltozott a választási rend-
szer is, kisebb lett a parlament és 
kevesebb a politikus is. Ez a 
magyar emberek régi és jogos 
elvárása volt. Ismeretes, hogy 

Mára már javában dolgozik a közel felére zsugorodott 
Országgyûlés. Mint valamennyien tudjuk, Szolnok 01-es 
országgyûlési választókerületében, ahová Tószeg is tarto-
zik, Dr. Bene Ildikó orvos, országgyûlési képviselõ 19.146 
szavazatot kapott, mely 37,3%-a a leadott érvényes szavaza-
toknak. Ezzel a szavazati aránnyal közel 10%-kal nyert az 
MSZP-s Iváncsik Imre (28,39%) elõtt. Nálunk, Tószegieknél 
is egyértelmûen elsõ lett a Fidesz-KDNP színeiben induló, 
köztiszteletben álló orvos. 848 szavazatot kapott, míg az 
utána következõ Jobbikos Baráth Zsolt 722 igent gyûjtött 
be. Érdekesség, de nem meglepõ, hogy Iváncsik Imre 
(MSZP) 466 szavazattal szerényen szerepelt.
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— Hogyan emlékszik az elmúlt 6 
ciklus 24 évére? Megítélése szerint 
melyik volt az önkormányzat legsi-
keresebb, legeredményesebb, illetve 
legnehezebb szakasza?

— Tapasztalata alapján milyen 
tulajdonságok jellemzik a sikeres 
képviselõt? Kiknek ajánlja a képvise-
lõi munkát?

— Megméretteti-e magát hetedik 
alkalommal is az októberi helyható-
sági választáson?

Dr. Berente 
Andrea: Úgy 
vélem, hogy 
minden egyes 
négy évnek vol-
tak nehéz és 
voltak örömteli 
p i l l a n a t a i . 
Nehéz arra egy-
értelmû választ 
adni, hogy 

melyik volt a legjobb vagy a legnehe-
zebb. A magam részérõl — bár lehet 
hogy ez részben az idõmúlás meg-
szépítõ hatásának is köszönhetõ — 
úgy vélem, hogy a 2000-es évek eleje 
volt az az idõszak, amikor azt érez-
tem, hogy a képviselõi munka hasz-
nos, szép, és megéri a fáradságot. 
Lehet, hogy ezen idõszakban voltak 
a legnagyobb próbatételek is — pl. az 
árvíz és belvíz — de éppen ezek meg-
oldása volt az, ami sikerélményt 
nyújtott, úgy gondolom az akkori 
egész önkormányzatnak és a telepü-
lés lakóinak is.

Az elsõ ciklusokban még minden-
ki „tanulta” az önállósságot, aztán 
beletanultunk és felnõttünk a felada-
tokhoz. Most, hogy 2010-tõl az állam 
túlnyomó részben átvette az önkor-
mányzatok eddigi feladatait, kisebb 
a mozgásterünk, de én úgy vélem, 
hogy ha kevesebb a feladatunk, 
akkor azok magasabb színvonalú 
megoldására kell törekedni.

Nem hiszem, hogy meg lehetne 
határozni azt, hogy ki az ideális kép-
viselõ. A képviselõ-testületben min-
denkinek más és más a „polgári” 
foglalkozása, és ennek következté-
ben az egyes problémák megoldásá-
ban is más és más szemszögbõl 
keressük a megoldást. Nem is cél, és 
nem is lenne jó, hogy mindenki uni-
verzális legyen, minden képviselõ, 

minden kérdésben a saját szemszö-
gébõl látja a problémát, és a saját 
tudása és ismeretei szerint keresi a 
megoldást. Ezeket összevetjük, és 
úgy gondolom, hogy pont ez a sok-
színûség biztosítja azt, hogy nagy 
valószínûség szerint megtaláljuk a 
legjobb megoldást. Mindenki alkal-
mas képviselõnek, aki kellõ alázattal 
tud viszonyulni a feladathoz, és a 
legjobb tudása szerint igyekszik 
képviselni a település lakóinak az 
érdekeit.

Azt még nem döntöttem el, hogy 
vállalom-e az újabb megmérettetést. 
Szívesen végzem és végeztem a kép-
viselõi munkát, de azt sem akarom, 
hogy bárki azt gondolja, hogy az új 
jelentkezõktõl veszem el a helyet. 
Persze végül úgyis minden a válasz-
tókon múlik. Õszig még van idõm 
eldönteni! Úgyhogy még sem igent, 
sem nemet nem mondok!

M o c s á r i 
Kálmán: Elõ-
ször és sokad-
szor, köszöne-
tet mondok 
mindenkinek, 
aki bizalmával 
és szavazatá-
val lehetõséget 
adott, hogy 
beleszólhas-

sak, jól vagy rosszul, községünk 
elmúlt húsznégy évének alakulásá-
ba. Már sokszor leírtam, elmond-
tam, döntéseim meghozatalakor 
mindig egy cél vezetett: hogy elõre-
lépjünk, vagy legalábbis visszafelé 
túl nagyot ne. 

Nem tudom sikeres vagy nem 
sikeres szakaszokra bontani az 
elmúlt negyedszázadot. A polgár-
mesternek és a testületnek is, tennie 
kellett a dolgát ugyanúgy, mint az 
intézmények vezetõinek vagy dolgo-
zóinak. Mindig mások voltak a 
körülmények, mások a feladatok. 
Bizony voltak nagyon nehéz pénz-
ügyi idõszakok, valahogy azért min-
dig áthidaltuk ezeket, majd ír róla 
más. A rendelkezésre álló pénz min-
dig kevés volt, a testületi ülések 
pedig hosszúak. Mindenki mást és 
mást tarthat sikernek és mást 
kudarcnak. Sikernek könyvelhetjük 
el a szennyvíz, a belvíz elvezetését 

vagy az árvízvédelmet, de legalább 
ekkora feladat és egyben siker is 
volt, a hitelállomány több tíz millió 
forintos csökkentése, vagy a képvi-
selõk tiszteletdíj nélküli munkavég-
zésének elérése. Az évek során egyre 
csökkentek és csökkenek az önkor-
mányzatok feladatai, intézményei, 
ami nem azt jelenti, hogy könnyebb 
vagy sokkal kevesebb lenne a képvi-
selõi munka, de az önállóság és a 
mozgástér jelentõsen csökkent. 

A legnagyobb hiba talán az volt a 
huszonöt év alatt, amikor elszalasz-
tottuk a felszámolás alatt álló Petõfi 
szövetkezet adósságainak és vagyo-
nának önkormányzati átvételét. Rég 
volt, kár a szó érte. 

Nem tartom jónak a helyi képvise-
lõk számának radikális csökkentését 
— bár ahol jelentõs nagyságú tiszte-
letdíj van, ott a költségvetés szem-
pontjából ez érthetõ —, mert köny-
nyen családi vagy baráti jellegûvé 
válhat a döntéshozatal. 

Az, hogy sikeres-e egy képviselõ, 
azt lehet, hogy inkább a választók-
tól, a tószegi lakosoktól kéne meg-
kérdezni és végül is a választások 
válaszolnak erre a kérdésre. Azt 
hiszem, hogy talán az ismertség a 
legfontosabb szempont. 

Kedvenc írom Lion Feuchtwanger: 
azokból az idõkbõl, amikor még 
sokan és sokat olvastunk. Nagyon 
sok, ma is élõ kérdésre van útmuta-
tó a könyveiben: „Könnyû annak 
lelkiismeretesnek lennie, akinek 
lelkiismeretérõl csupán beszélnie 
vagy írnia kell. De aki cselekvésre 
kényszerül, annak tudnia kell, hogy 
ha az egyik embernek igazságot 
szolgáltat, akkor igazságtalan lehet 
a másikkal szemben” (Rókák a szõ-
lõben).

Másik könyvbõl való idézet — bár 
valójában a gondolat egy spanyol 
közmondásból ered: „Minél maga-
sabbra mászik a majom, annál több 
látszik a hátsó felébõl” (Goya). Ez is 
megfontolandó és nem elfelejtendõ 
lenne.

Egy képviselõ ne legyen politikus. 
A képviselõi munka a helyi problé-
mák megoldása. Az legyen képvise-
lõ, aki a szubjektív illetve az objektív 
tényezõket megfelelõen tudja érté-
kelni és sorrendbe állítani a helyi 
viszonyoknak megfelelõen a döntés-
hozatal során.

Még nem tudom, hogy indulok-e 
októberben. Köszönöm a kérdése-
ket, mindenkinek még jobb jövõt és 
még hosszabban tartó egészséget!

Báti László: 
Lehet, hogy az 
idõ megszépíti 
az emlékeket, 
de én az elmúlt 
hat ciklus 
közül az elsõ 
kettõt és a 
jelenlegit tar-
tom a legered-
m é n y e s e b b 

idõszaknak. Az önkormányzatiság 
kezdetén, az akkori képviselõktõl és 
az akkori polgármestertõl is azt 
tapasztaltam, hogy mindent aláren-
deltek küldetésüknek és mindenek-
elõtt a falu érdekét képviselték. 
Konstruktív, hevesen vitatkozó, de 
nem ellenséges légkörben folyt a 
falu irányítása. Az elsõ két ciklusban 
dolgozó képviselõk, mint Turcsányi 
István, Lifka József, Décsei Sándor, 
Dr. Csizmás István és Antal Lajos 
tanár úr példát mutattak nekem, 
hogyan kell dolgoznia, települése 
érdekeit képviselnie egy önkor-
mányzati képviselõnek. 

Tõlük tanultam, hogy fontos az 
alapos felkészülés, az álláspont 
bátor kifejtése a testületi ülésen, 
még akkor is, ha képviselõ társaim 
vagy polgármesternek sem nyeri 
meg elsõ hallásra támogatását. Ha 
meg voltam gyõzõdve igazamról, 
törekedtem a többség meggyõzésé-
re, a konstruktivitásra társaimmal, 
mely a 90-es évek végéig sikeres 
volt. Sajnos 2002 után a testület 
összetétele és munkamódszere is 
változott. Háttérbe szorult azaz elv, 
hogy soha nem szabad megszavazni 
egy elõterjesztést, akkor, ha nem 
vagyunk meggyõzõdve helyességé-
rõl, csak azért,mert az elõterjesztõ 
(legtöbbször a polgármester) azt 
kéri. A rossz testületi döntések 
következtében fordulhatott elõ, 
hogy a mai napig anyagi követelések 
vannak a faluval szemben, már bíró-
sági szakaszban is.

A kérdésben feltett legnehezebb 
önkormányzati szakasz ezután ért 
utol bennünket 2007 õszén. Az 
önkormányzat számláját zárolta az 
APEH (a szennyvízberuházással kap-
csolatos elszámolási vita Tiszavár-
konnyal) és így kis idõre a fizetéskép-
telenség réme ért utol bennünket.

A testület eszközei a megoldásra 
elfogytak és az akkori országgyûlési 
képviselõ közbenjárása kellett a ren-
dezéshez.

A 2008-as idõközi polgármester 
választás után kezdett visszatérni a 
rendes kerékvágásba az önkormány-
zati munka Tószegen. Úgy gondolom, 
az azóta eltelt idõszakban végbement 
falufejlesztések (épület, útfelújítások) 
magukért beszélnek, még akkor is ha 
sok teendõ van még.

Kiknek ajánlom a képviselõi mun-
kát?

Már a fentiekben kifejtettem, csak 
azt szeretném még hozzátenni, az 
vállalja ezt a tisztséget, aki ezt szol-
gálatnak tekinti és nem vár el érte 
sem anyagi sem erkölcsi fizetséget.

Indulok-e a 7. ciklusba? Még nem 
döntöttem el . Az indulás mellett 
szól, a tapasztalatom, ellene az 
hogy, egyre kevesebb kompetenciája 
van a testületnek a helyi dolgok 
eldöntésében (oktatás, közmunka) 
és sajnos az, hogy fölöttem is eljárt 
már az idõ. Szívesebben látnék a tes-
tületben a falu közösségéért tenni 
akaró fiatal embereket.

Közel negyedszázada az Önkormányzatban
Nem döntöttek még az újabb megmérettetésrõl

Képviselõtestületünkben, tapasztalt önkormányzati képviselõk vég-
zik elöljárósági feladataikat. A hat képviselõ mindegyike rutinosnak 
számít, nincs közöttük „kezdõ”, azaz aki elsõ ciklusában látná el 
közfeladatát. Falunkban a választópolgárok díjazzák a megbízható 
teljesítményt, és rendre újra bizalmat szavaznak az önkormányzati 
választáson az ismét indulók többségének. 1990, vagyis az önkor-
mányzatiság kezdete óta közel negyedszázada képviselõ Dr. Berente 
Andrea, aki egy ciklus kivételével az alpolgármesteri tisztséget is 
ellátta. Mocsári Kálmán is megszakítás nélkül bizalmat kapott a 
tószegi választópolgároktól, de Báti László is rendre magabiztosan 
bekerült a testületbe, leszámítva, mikor az önkéntes szüneteltetés 
mellett döntött. Õket kérdeztük az elmúlt önkormányzati ciklusok 
munkájáról, közszereplésükrõl és további terveikrõl. Kérdéseinket 
csokorba gyûjtve azonosan tettük fel részükre, és írásban saját sza-
vaikkal válaszoltak, melyeket változtatás nélkül közlünk.
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— Elnök Úr! Ön gyakorló pol-
gármesterként saját „bõrén” is 
tapasztalhatja az önkormány-
zatok összes nyûgét-baját. 
Pedig de szépen indult... 
Hogyan foglalná össze rövi-
den, a közel 25 év önkormány-
zati történetét?

Az 1990-ben megalkotott önkor-
mányzati törvény az önkormány-
zatoknak igen jelentõs mértékû 
helyi autonómiát biztosított, ered-
ményeképpen kialakult az új 
önkormányzati rendszer, az 1990-
95-ös idõszak tekinthetõ az önkor-
mányzatok aranykorának.

A legkisebb településeken is 
kialakultak a helyi közösségek, 
megerõsödött a lokálpatriotizmus, 
az összetartozás érzése, felértéke-
lõdtek a helyi kezdeményezések és 
a helyi értékek. Az önkormányzati 
szféra siker ágazatnak számított.

Széleskörû fejlõdés ment végbe 
az infrastruktúra területén, a 
városfejlesztésben, az önkor-
mányzatok elõmozdították a fog-
lalkoztatást és a vállalkozások 
letelepedését. Az önkormányzati 
rendszer a demokrácia alappillér-
ének számított. A jól mûködõ 
rendszeren az elsõ repedések a 
Bokros csomag idején keletkeztek, 
s bár a hátrányos intézkedések 
nagy részét az Alkotmánybíróság 
megsemmisítette, évek teltek el, 
amíg a sebek begyógyultak.

Az önkormányzatiság a végze-
tes csapást a 2002 évek után szen-
vedte el, a kötelezõ feladatok egyre 
gyarapodtak, a feladatok ellátásá-
hoz szükséges normatív támoga-
tás egyre elértéktelenedett, az 
évtized végére a költségek felét 
sem fedezte. Az önkormányzatok 
azonban el akarták látni a felada-
tukat, s a hiányzó pénzeszközöket 
hitellel pótolták. Növelte az eladó-
sodottságot az uniós pályázatok-

hoz szükséges önrész biztosítása, 
hiszen ki ne akart volna fejleszteni 
a 70-80 %-os támogatás mellett.

Ráadásul a politika ügyetlenke-
dése miatt évekig nem mûködött 
az önkormányzatok törvé-
nyességi felügyelete, ami-
nek következtében tovább 
romlott az önkormányzat-
ok tekintélye. 2010-ig 1000 
milliárd forintot vettek ki a 
rendszerbõl, az önkor-
mányzatok hitelállomá-
nya meghaladta az 1200 
milliárd forintot. Az 
önkormányzatok tartalé-
kaikat felélték, a települé-
sek kétharmad része volt 
ÖNHIKI-s, a gazdasági 
válság az egyébként jelen-
tõs bevételekkel rendelke-
zõ településeket büdzsé-
jén is lyukat ütött. A 2010-
ben megkezdett önkor-
mányzati reformnak ezt az adós-
ságot kellett kezelni.

— Mára már befejezõdtek, sõt 
a kisebb településeken a 
„bizonyságlevelet” is átvették 
a képviselõtestületek a kor-
mány adósságátvállalásáról. 
Tehát nullás adóssággal kezd-
hetik az újévet az önkormány-
zatok. De meddig tartható ez 
az ideális állapot, hisz a 100 
százalékosnak kommunikált 
feladatfinanszírozás még 
most nem az. Nálunk Tószegen 
is az óvoda, — mint kötelezõ 
feladat — költségvetésébõl 6 
millió forint állami támogatás 
hiányzik. Az állami fenntar-
tásba került általános iskolák 
mûködtetése is 50 millió 
forintba kerül az önkormány-
zatnak. Ez azt jelenti, hogy ha 
az önkormányzat elmúlt év 
színvonalát szeretné megtar-
tani az idén, akkor 30 millió 

forinttal kevesebb az állami 
támogatás, mint kellene. Mi 
lesz ennek a vége?

Az állam a kialakult helyzetet a 
feladatok átcsoportosításával és a 
feladatfinanszírozás bevezetésé-
vel kívánta megoldani. A felada-
tok elvonásával természetesen 
együtt járt a források átcsoportosí-
tása is, a gond csupán az, hogy az 
elvonás nagyobb mértékû, mint a 
feladatra addig biztosított forrás, a 
többletelvonás mintegy 80-100 
milliárd forint.

A feladatfinanszírozás sem biz-
tosítja az ellátáshoz szükséges 
fedezetet, az önkormányzatoknak 
pótolni kell. Az ez év elejére kiala-

kult kritikus helyzetet a tartalék 
terhére átcsoportosított forrással, 
legutóbb 30 milliárd forint átcso-
portosításával sikerült megoldani. 
Hasonló nagyságrendû puffert a 
jövõ évi költségvetésben is bizto-
sítani kell.

Az állam az adósság átvállalásá-
val sem szívességet tett, csupán 
részben visszapótolta és vissza-
pótolja a korábban kivett forráso-
kat. Az adósságkonszolidáció 
jövõ évi része sem ingyen lesz, 
cserébe a településeknek a gazda-
ságfejlesztésbe, munkahelyte-
remtésbe, a foglalkoztatás növelé-
sébe kell „beszállni”, aminek a 
kiadásvonzata ma még nem 
becsülhetõ meg.

— Nálunk már az önkormány-
zati képviselõk is többen, az 
önkormányzatiság végérõl 
beszélnek. Súlytalanná vál-
nak a kistelepülések — mond-
ják. Ön mit gondol errõl?

Talán túlzás az önkormányzatiság 
végérõl beszélni, az azonban biz-
tos, hogy az önkormányzatok 
önállósága csorbult, az önkor-
mányzati érdekek megjelenítése 
és képviselete gyengült, nem érvé-
nyesül a szubszidiaritás elve, az 
állam nem tekinti az önkormány-
zati szférát partnernek, csökken 
az önkormányzati szféra súlya.

Az állam, amint azt egy magas 
rangú kormánytisztviselõ megfo-
galmazta, tulajdonképpen gyám-
ság alá helyezte az önkormányza-
tokat. Úgy bánik vele, mint egy 
édesapa a gyermekével, mint aki 
jobban tudja, hogy a gyermeknek 
mi a jó. Az a kérdés, hogy ezek a 
folyamatok az elkövetkezõ évek-
ben milyen irányba fejlõdnek.

Az érdekek megjelenítésében 
jelentõs változást hoz a polgár-
mesterek kikerülése az országgyû-
lésbõl, ennek hatása ma még nem 
becsülhetõ fel, de az feltételezhe-
tõ, hogy az önkormányzati szövet-
ségek szerepe felértékelõdik.

A fenti folyamatok, az intézmé-
nyek bezárása, az elöregedés, a 
munkahelyek hiánya, különösen 
erõsen érintik a kis településeket, 
amelyek önmagukban, egyedül 
nem tudják az érdekeiket hatéko-
nyan képviselni, ezért is érthetet-
len az, hogy több mint ezer tele-
pülés nem tagja egyetlen önkor-
mányzati szövetségnek sem.

— Egyre több falubeli felteszi a 
kérdést: van-e jövõje a községi 
elöljáróságoknak, az önkor-
mányzatiságnak?

Egy rendszer úgy mûködik, ahogy a 
benne szereplõk mûködtetik, ha jól 
dolgozunk a jelenlegi keretek között, 
ha maximálisan kihasználjuk a 
keretek adta lehetõséget, ha össze-
fognak, ha nemcsak várják a „sült 
galambot”, hanem tesznek is vala-
mit érte, ha jó programokat készíte-
nek, és következetesen, jól végre-
hajtják, van jövõje az önkormányza-
tiságnak a kis településeken is.

Ha a saját problémáink megol-
dását mástól várjuk, nem teszünk 
semmit az öngondoskodás, az 
önellátás terén, nem fogunk össze 
a hasonló helyzetûekkel nem vár-
hatjuk az önkormányzatiság meg-
erõsödését sem.

Köszönöm a beszélgetést!
- Nádházi Sándor -

A Magyar Önkormányzatok Szövetsége egy, a jelenleg hét 
önkormányzati szövetség közül. 1990-ben alakult meg 25 
önkormányzat részvételével, abból azt az alapvetõ érdeket meg-
fogalmazva, hogy a róluk szóló döntésekbe legyen beleszólási 
lehetõségük, utalva az önkormányzati törvény errõl szóló pasz-
szusára.
 Dr. Gémesi György — Gödöllõ polgármestere — 1991 óta tölti be 
a szövetség elnöki tisztjét, és az óta több, mint 300-ra bõvült a 
tagönkormányzatok száma. Tószeg is a szövetség tagja, így 
önkormányzatunk is részt vesz a közös munkában.
 Dr. Gémesi Györggyel beszélgettünk az önkormányzatok hely-
zetérõl, és jövõjérõl az elmúlt év decemberében.

Az önkormányzatiság megerõsödéséért tenni kell
A települések összefogása felértékelõdik
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A csomag az alábbiakat tartalmazza:
• öt éjszakát a Hajdú Kemping üdülõházak-

ban,
• négy kezelési napon napi négy db TB által 

támogatott gyógy szolgáltatást,
• négy napi menüs ebédet az Aqva Palace 

étteremben

• továbbá az ár tartalmazza a termálfürdõ és 
az Árpád uszoda ingyenes használatát.

• az árban benne van az idegenforgalmi adó 
is.
A csomag akkor érvényes, ha legalább 20 fõ 

egyszerre rendeli meg.
Azt hiszem érthetõ, hogy megtetszett és 

úgy gondoltam ezt ki kell használnunk. 
Megkezdtük a szervezést, hamar össze is jött 
kétszer húsz fõ is. Így tavaly júniusban elvo-
natoztunk Szoboszlóra. Kellemes környezet-
ben, tégla épületekben, kétszemélyes szobák-
ban lettünk elhelyezve.

Szakorvos várta a csoportot, kinek-kinek 
elõadott problémájára felírta a napi négy 
kezelést. Ki masszírozást, ki súlyfürdõt, 
iszap pakolást, vagy tangentor stb. kezelést 
kért. Negyven féle gyógykezelésbõl lehetett 
válogatni. Nagyon finom ebédeket kaptunk 
a fürdõ területén lévõ étteremben. 
(Fürdõruhában is be lehetett menni.) Nem 
csoda, hogy az idén is megszerveztük az 

utat a májusi turnusban. Szinte mindenki 
jelentkezett aki tavaly is ott volt. Nagy vára-
kozással készülünk a gyógykezelésekre, az 
aktív pihenésre. Reméljük, hogy most is 
nagy sikere lesz az útnak és jövõre akár több 
csoport is igénybe veheti ezt a szolgáltatást. 
.Szeretnénk, hogy minél több tószegi lehes-
sen részese ezeknek a gyógyító, pihentetõ 
programoknak.

Gönczi Lajos

Hajdúszoboszlói gyógyüdülésen a tószegiek…
Az elmúlt évben egy tájékoztatón vet-

tem részt, ahol ismertettek egy nagy-
szerû lehetõséget elsõsorban idõs, 
nyugdíjas és nem csak idõs emberek 
részére. Olyan lehetõséget kínáltak, 
melyet úgy éreztem nem szabad kihagy-
ni. A lényege az volt, hogy 
Hajdúszoboszlón „ szuper kedvezmé-
nyes gyógyító csomagot” állítottak 
össze az ottani Kemping üdülõ házak-
ban. Csoportok részére 20.000 Ft sze-
mélyenkénti árban.

A községi Tiszavirág Horgász-
egyesület május elsején horgász 
versenyt szervezett.

Délelõtt zajlottak a versenyek, 
amit — az eredményhirdetés után 
— a tóparton nagy bográcsokban 
fõtt közös ebéddel pecsételtek 
meg. Hogy jobban csússzanak a 
finom falatok, a Kass Duó közre-
mûködésével élõ zenével segítet-
ték. Baráti társaságunkból többen 
is olvastuk a versenyfelhívást. A 
horgászás örömeinek nem hódo-
lunk, de a tóparti együttlét örö-
mében szívesen osztoztunk 
volna. Megkérdeztük a verseny 
fõszervezõjét Bedekovics Lászlót, 
hogy csatlakozhatunk-e hozzá-
juk, mert szeretnénk bográcsozni 
a tóparton mi is. Szeretettel 
várunk benneteket – volt a felelet 
– legyen ez egy jó majális. Össze 
is álltunk vagy tizenketten, meg-
vettük a bográcsba való paprikás 

krumpli hozzávalóit, vittünk egy 
kis bort, sört, pálinkát, meg amit 
kellett. Még meleg volt a reggel, 
otthon sült pogácsa, ízletesek vol-
tak az egyéb finomságok, amit 
társaságunk hölgy tagjai készítet-
tek. Mikorra elkészült az ínycsik-
landó paprikás krumpli, melynek 
illata keveredett a horgászoknak 
készülõ jó féle pörkölttel, befeje-
zõdött a horgász verseny. 
Megszólalhatott a közben kitele-
pült zenekar is. A jó ebéd után 
vidáman, társasjátékkal töltöttük 
az idõt. Igazi majálisi hangulat 
volt. Örülünk, hogy itt van közsé-
günk közepén ez a kis tó, javasol-
juk másoknak is, hogy használják 
ki a természet adta lehetõségeket. 
Keressük egymást ebben az elma-
gányosodott világban, hiszen 
együtt jobban esik a zsíros kenyér, 
vagy akár a paprikás krumpli is.

Gönczi Lajos

„Mint köztudott 2009-ben hoztak 
egy törvényt, ami az alábbiakat 
tartalmazza: 1|1975.(II.5.) KPM-
BM együttes rendelet a közúti 
közlekedés szabályairól (KRESZ) 
48§(14) A nehéz tehergépkocsik 
e rendelet eltérõ rendelkezése 
hiányában lakott területen kívül, 
csak autópályán, autóúton és 
fõútvonalon közlekedhetnek.” — 
így kezdõdik az aláírásgyûjtés, 
melyet ifjabb Csépes Imre és 
Kocsi Vince adott ki.

A probléma a 4625-ös falunkon 
áthaladó út egyre csak növekvõ 
forgalmával van. Amióta az útdí-
jat bevezették, a tehergépkocsik, 
kamionok úgy kerülik ki az útdíj 
fizetését, ahogy tudják. Olyan 
mellékutakat választanak költ-
ségkímélésként, melyek paramé-

tereiknél fogva alkalmatlanok a 
nagy és súlyos — nemritkán túl-
súlyos — jármûszerelvények 
tömeges közlekedésére.

Az állandó balesetveszély mel-
lett, az út állapota is egyre aggasz-
tóbb. Az út mentén az ingatlanok-
ban is maradandó károk keletkez-
nek a folyamatos rezonanciától. A 
kétségbeesett Tószegiek már fél 
ezren aláírták a tiltakozást, de 
végsõ soron az egész település nem 
kis problémájává vált a jelenleg 
fennálló veszélyes állapot.

Csépes Imre és Kocsi Vince tér-
ségünk országgyûlési képviselõ-
jéhez fordulnak segítségért. Dr. 
Bene Ildikóval hamarosan talál-
koznak — tudtuk meg az aláírás-
gyûjtés szervezõitõl.

- Nádházi -

TÓPARTI MAJÁLIS Túlzott teherforgalom
ellen tiltakoznak!

Az országgyûlési képviselõ segítségét kérik
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Nem volt könnyû a találkozó 
megszervezése, hiszen Reni 
Londonban él és a találkozót 
hazalátogatásának idejére kellett 
megszervezni. Õt a harmadikos 
újságbeli képérõl ismertem, ami 
természetesen lényegesen külön-
bözik a mai csinos, felnõtt hölgy-
tõl, akivel most találkoztam. És 
mint a beszélgetésünk után meg-
állapítottam, nem csak szép, de 
okos is.

Renáta a nyolcadik osztály után 
a szolnoki közgazdasági két tan-
nyelvû szakközépiskolá-
ban folytatta tanulmá-
nyait, ahonnan egyenes 
út vezetett Budapestre a 
Közgazdaság Tudomá-
nyi Egyetemre.

Még a középiskolai 
évek alatt idegenvezetõi 
képesítést is szerzett. Jól 
jött ez az egyetemi évek 
alatt, ahol nyelv gyakor-
lás mellett pénz kiegé-
szítéshez is jutott . A 
második egyetemi évtõl 
egy multi cégnél gyakor-
nokként szerzett szak-
mai és élet tapasztalato-
kat. Nem csoda, ha kivá-
ló tanulmányi és szak-
mai munkája alapján két 
éven keresztül Köztár-
sasági Ösztöndíjban 
részesült. Megnyert egy 
vezetõképzõ program-
ban való részvételt, ami-
nek részeként öt hóna-
pot Franciaországban, 
majd az itthoni egyetemi 
mesterképzés elvégzése 
után hat hónapig 
Hollandiában tevékeny-
kedett.

Ez idõ alatt olyan 
szakmai és nyelvi képe-
sítéseket, céges ismere-

teket szerzett, amelyek révén a 
SONY multi vállalat friss diplomá-
sok két éves vezetõképzõ prog-
ramjára kiírt pályázatot megnyer-
hette.

E program Brüsszelben és 
Londonban valósult meg. Ez szin-
tén magas szintû szakmai, veze-
tõi és nyelvi képzettséget eredmé-
nyezett.

Renáta jelenleg Londonban él 
és dolgozik mint a British 
Telekom – London, Marketing 
menedzsere.

Ez a munka széleskörû nem-
zetközi együttmûködési koordi-
nációt igényel. Feladata még a 
kapcsolattartás az üzleti partne-
rekkel. Szabadidejében fiatalok 
felkészítését segíti, akik hasonló 
nemzetközi tanulmányokra és 
pályára készülnek. Ha ideje 
engedi, jön haza Tószegre a szü-
leihez. Szereti ezt a települést.

Szülei mellett Renáta is büsz-
ke az elért eredményeire. Igaz, 
hogy nem állatorvos lett, mint 
azt harmadikos korában tervez-
te, de úgy érzi azt csinálja amit 
szeret, amiért sokat dolgozott.

Renáta magánéletében is sike-
res. Még az egyetemi évek alatt 
ismerkedett meg párjával aki 
szintén Londonban dolgozik és 
ez év májusában férj-feleség let-
tek.

Terveiben szerepel, hogy 
Ausztráliában, illetve Szingapúr-
ban szerezzen munkatapasztala-
tot, melyet késõbb saját vállalko-
zásában hasznosíthat. Ismereteit 
a német nyelv megszerzésével is 
bõvíti.

Renáta saját tapasztalatait sze-
retné megosztani a tószegi fiata-
lokkal, hogy sikeresek lehessenek 
céljaik elérésében.

• Tûzzenek ki célokat, melyek 
motiválják õket a mindennap-
okban és tudatosan szervezzék 
meg e célok elérését.

• Ragadjanak meg minden lehe-
tõséget versenyeken való rész-
vételre, amivel ki tudnak emel-
kedni mások közül, illetve ahol 
megismerhetik erõsségüket és 
érdeklõdésüket.

• Tanuljanak idegen nyelveket 
mert ez mind itthon, mind kül-
földön alapkövetelmény és 
megnyitja elõttük a lehetõsé-
gek tárházát.

• Ha belekezdenek valamibe, azt 
igyekezzenek legjobb tudásuk, 
képességeik legjava szerint csi-
nálni, mert csak így érdemes 
ha fejlõdni és profitálni akar-
nak belõle.
Azt hiszem ezeket a javaslato-

kat érdemes megszívlelni, nem 
légbõl kapott szólamok ezek, 
amit Renáta eddigi életútja éke-
sen bizonyít.

Gratulálunk neki és további 
sikereket kívánunk.

Gönczi Lajos

1996. júliusi számban egy ifjú hölgyrõl, a harmadikos álta-
lános iskolás Ondok Renátáról írtak. Renáta kitûnõ tanuló 
volt és már akkor úgy nyilatkozott, hogy a kötelezõ feladatok 
mellett a szorgalmi feladatokat is mindig megoldja mert így 
szerezhet meg minél több tudást.

Minden versenyen, megmérettetésen részt vesz legyen az 
matematika, szép olvasás, vagy éppen mesemondás. 
Akkoriban azt tervezte, hogy a gimnázium elvégzése után 
állatorvosi egyetemre megy, mert ez minden álma.

Hát azóta tizennyolc év telt el. Felkerestem a mai Ondok 
Renátát, hogy beszélgessek vele és megtudjam hogy alakult 
az élete, megvalósult-e az álma?

Lapozgatás a Tószegi Tükör régi számaiban…

TÓSZEGRÕL LONDONBA

„Hegyek lesznek megmozgatva az energikus emberek által.” Angliában készült kiadványban jelent meg ez a kép
Ondok Renátáról.
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Május 14-én a képviselõtestület soron 
következõ ülésén, az óvoda számolt be 
közel egyéves munkájáról. Mint köztu-
dott, 2013. Augusztus 16-tól a képviselõ-
testület Murányi Valériát nevezte ki óvo-
dánk igazgatójának.

Az újdonsült igazgató nagy kedvvel és szak-
maisággal kezdte el munkáját. Alapos beszá-
molót készített az Óvoda pedagógiai munkájá-
ról, mely komplex módon, átfogóan értékelte 
az eltelt alig 10 hónap munkáját és eredmé-
nyeit, de az elkövetkezendõ idõszak feladata-
iról is szólt.

A képviselõtestület az igényes beszámoló-
ból kiemelte, hogy örvendetes, hogy minden 
jelentkezõt fel tudtak venni, és közel 100 gyer-
mek részesül falunkban óvodai ellátásban. 
Jelenleg 97 kisgyermek alkotja az óvodai lét-
számot. Ezzel a 98 fõs maximális férõhely 
majdnem elérték. 

A képviselõk örömmel nyugtázták az Óvoda 
eddigi munkáját, de Báti László figyelmét 
nem kerülte el a beszámoló „Javítandó terüle-
tek” címszó alatt szereplõ egyik megjegyzése 
sem. „Némelyik munkatárs hozzáállása az új 
vezetõhöz, és a faluvezetéshez hagy némi 
kívánnivalót maga után” — olvashattuk a 
beszámolóban. Rá is kérdezett a képviselõ: 
hogyan kell ezt érteni?

Báti László véleményében elmondta, a sike-
res és eredményes munkához, elengedhetet-

len a nevelõtestület egysége. A közösen elfo-
gadott program megvalósításánál nem megen-
gedhetõ, olyan nevelõi hozzáállás, amely a jó 
munkahelyi légkört rombolja, ezért „néhány 
munkatárs” hozzáállásán javítani kell.

A képviselõtestület egyhangúan elfogadta 
az Óvoda beszámolóját.

- Nádházi -

Az önmagához kötözött ember:

Természetünknél fogva valameny-
nyien önzõ emberek vagyunk. 
Csak magunkra gondolunk, éle-
tünk középpontjában az énünk 
áll.

Az „én”-ember mindenben a 
maga hasznát keresi, ösztönösen 
mindig az elsõ helyen akar szere-
pelni. Az „én” mindenre képes: 
prédikál, imádkozik, énekel, 
pénzt és idõt képes feláldozni, de 
mind ezekkel hatást akar kelteni, 
hogy lássák és dicsérjék az embe-
rek. 

Az „én” ember saját cselekede-
teit mindig nagyítón keresztül 
látja, ezért mindig magáról és az 
eredményeirõl beszél. Mindent 
úgy állít be, hogy elõnyös megvi-
lágításban legyen. Kudarcairól, 

vereségeirõl sohasem beszél. 
Hibáit nem akarja észrevenni, és 
mindig neki van igaza.

Az „én” ember nagyon érzé-
keny. Sértõdékeny és támadásnak 
vesz mindent. Ha nem szerepel-
het panaszkodik, hogy mellõzik. 
Az „én” ember természet nehe-
zen viselhetõ el.

Ha magadra ismersz, és zsar-
nokod az „én”, de szeretnél sza-
badulni, van lehetõség!

A Krisztushoz kötözött ember:

Az Úr Jézus keresztre feszítése, 
feltámadása, a Golgota és az üres 
sír nem legenda, hanem valóság. 
Aki hisz Jézus Krisztusban mint 
személyes Megváltójában, annak 
bûnei megbocsáttatnak, és 
felszabadultnak érezheti magát. 

De felszabadult az „én” rabsága 
alól is. Már nem forgolódik maga 
körül, nem a maga elõnyét keresi, 
mert Krisztus lett számára 
mindennél fontosabb. Nem arról 
beszél, hogy milyen sokat tesz, 
hanem csak arról, hogy Krisztus 
mit tett érte és mindenkiért. 

Krisztusban ledöntötte szívé-
nek trónjáról az „én”-t, és Krisztust 
emelte oda. Csak neki akar élni, 
tanítását követni és jellemvonását 
szeretné az életben megvalósíta-
ni. Most lett igazán szabad, ami-
kor Krisztus rabszolgája lett. Mert 
Õbenne új élete lett, új természete 
lett, és ez az isteni természet nem 
más, mint az Úr Jézus Krisztus 
feltámadott élete.

Az ilyen ember szívesen marad 
észrevétlen, nem akar megsértõd-
ni, ha megbántják és figyelemre 
sem méltatják. Igyekszik csendes, 
szerény és alázatos maradni, 
ahogy az Úr Jézus tette. 

A Krisztushoz kötözött élet 
valóban felszabadult élet? Igen! 
Szeretnéd? Keresd, kérd, add át 
magad az Úr Jézus Krisztusnak, 
és megtapasztalod ezt az új, fel-
szabadult életet. MEGÉRI!

Ferenc atya a tószegi plébánia vezetõje

Az önmagához kötözött ember: vereségeirõl sohasem beszél. 

De felsza
alól is. M
körül, nem
mert Kr

ISMERED ÖNMAGAD?ISMERED ÖNMAGAD?

„Néhány munkatárs hozzáállásán javítani kell.”

ELFOGADTÁK ÓVODÁNK BESZÁMOLÓJÁT
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Tószegen 2005-tõl Matécsik 
Józsefné vette pártfogásába a 
nagycsaládosokat. Elõször a szol-
noki közösség tagjai voltak, majd 
innen kiválva 2008-ban Pesthez 
csatlakoztak. A csoport a püspök-
ladányi központú felsõ-tiszai régi-
óhoz tartozik. A Pesthez csatlako-
zás legfõbb oka az volt, hogy több 
lehetõséget, kedvezõbb pályázati 
feltételeket látott Marcsi ebben a 
változtatásban. A tószegi csoport-
nak jelenleg 20 tagcsaládja van, 
mely korábban 40-50 családból is 
állt. A jelenlegi csoport tagjai min-
dent megtesznek azért, hogy a 
közösségi munka eredménye 
minden család javát szolgálja.

PET palackokat gyûjtenek, 
majd az ezek leadásáért kapott 
összegeket kirándulások útikölt-
ségeire, belépõjegyekre fordítják. 
Természetesen adományokat is 
kapnak, többek között ruhákat, 
pénzbeli támogatásokat, illetve a 
szolnoki Szigligeti Színháztól 
minden évadban minden fõpró-
bára 10 színházjegyet kapnak, így 
az új darabokat elsõk között néz-
hetik meg. A lakosságnak is lehe-
tõsége van segítségnyújtásra. A 
PET palackok mellett a sörös, üdí-
tõs fémdobozokat, ruhaadomá-
nyokat is elfogadják, illetve 

hagyatéki tárgyak átadására is 
lehetõség van, melyek elhelyezé-
sérõl, továbbadományozásáról 
Marcsi gondoskodik a NOE tag-
családjai között. 

Számos programot szerveznek 
a nagycsaládosoknak, illetve a 
csoport tagjainak. Tavaly belsõ 
pályázaton nyert pénzbõl állat-
kertben jártak, OTP lovaskupára 
több éven át 50 jegyet kaptak, 
Pestre utaztak az Orczy parkba, 
Füvészkertbe, illetve 2012-ben 
eljutottak a Nagykovácsi Régiós 
Találkozóra is. Négy éve, a tavalyi 
évet kivéve, minden évben elláto-
gatott a csoport Abonyba, a 
vadasparkba.

A kirándulások mellett vetélke-
dõket és összejöveteleket is szer-
veznek. Például tavaly a 
Mûvelõdési Házban a Könyvtár 
szervezésében vetélkedõt tartot-
tak, karácsonykor „Ötórai tea” 
nevû rendezvényt, ahol a pénz-
adományból a családok csoma-
gokat kaptak. Szilveszterkor egy 
alapítványi bál keretein belül 
szórakozhattak a résztvevõk, 
ahol az ételrõl és italról maguk a 
családok gondoskodtak, hogy 
nagy anyagi megterhelést ez se 
jelentsen számukra. A bál tombo-
lasorsolásának fõdíja a tószegi 

Accel Hunland Kft. által felaján-
lott kerékpár volt. 

A csoport gyermektagjai részé-
re minden nyáron egyhetes tábo-
rozási lehetõséget biztosítanak 
Inárcson. A tábor költsége 8.000 
Ft/fõ. 

Kalandpróba táborok ország-
szerte szervez a NOE, ahová 
jelentkezhetnek a tagok.

http://www.noe.hu/hirek/
kalandproba_taborok_orszagszerte.

2014-re tervezett programjaik 
között szerepel a Szolnoki 
Repülõmúzeum, a Kincsem 
Lovaspark, és a gyermekek nagy 
vágya, a Fõvárosi Nagycirkusz is. 
A kirándulások megtervezése ala-
pos szervezési munkát igényel, 
mivel nagyon nehéz összehozni, 
hogy jó legyen a családoknak az 
idõpont! 

A NOE egy igazán összetartó 
közösség, Marcsi jó kapcsolatokat 
ápol a vezetõkkel, és a tagok is 
mindenben segítenek egymásnak, 
amiben tudnak. A csoportvezetõk 
közösségi levelezéseken keresztül 
értesülnek a legújabb külföldi és 

belföldi állásajánlatokról, diplo-
mamunka- és továbbtanulási lehe-
tõségekrõl, amelyekrõl tájékoztat-
ják a csoportok tagjait. Nemcsak 
ezekben a témákban folynak a 
levelezések, hanem a pesti színhá-
zakban és koncerteken is kedvez-
ményesen biztosítanak jegyeket 
az érdeklõdõ tagoknak. Egyaránt 
adhatnak és kaphatnak is segítsé-
get az ország bármely pontján 
mûködõ csoportok.

Az egyesület iránt érdeklõdõk 
bõvebb tájékoztatást kaphatnak a 
www.noe.hu honlapon, illetve 
Marcsi is szívesen segít bármely 
témában. Tagok nemcsak nagy-
családosok lehetnek. Bárki jelent-
kezhet, aki még csak tervezi a 
családalapítást, vagy úgy hozta a 
sors, hogy nem lehet saját család-
ja, de a szeretetét meg szeretné 
osztani másokkal is. A kapott 
adományokból, kirándulási lehe-
tõségekbõl mindenki egyformán 
részesül. Ennek a tagságnak egy 
éves díja van, amely 6.500 Ft. 

Mindenkit szeretettel várnak a 
csoportban. Tábori Nóra

Bemutatkozik a NagycsaládosokBemutatkozik a Nagycsaládosok
Országos Egyesületének tószegi csoportjaOrszágos Egyesületének tószegi csoportja

A Nagycsaládosok Országos Egyesületének (NOE) céljai az 
élet és az anyaság tiszteletére való nevelés, a házasságért és a 
jövõ generációért érzett felelõsség erõsítése, a nagycsaládok 
sajátos érdekeinek képviselete és szolgálata, a nagycsaládok 
egymást ismerõ és segítõ közösségekké szervezése. A NOE-
nak hazánkban hét regionális központja van, melyben 250 
helyi közösség mûködik. Az Egyesületnek jelenleg 14.000 csa-
lád a tagja, akik közvetlenül vagy tagegyesületen keresztül 
tartoznak a NOE-hoz.

A kirándulások mellett vetélkedõket és összejöveteleket is szerveznek

Szilveszterkor egy alapítványi bál keretein belül szórakozhattak a 
résztvevõk
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Önök az elmúlt idõszakban 
tanösvény kialakítását is ter-
vezték a csónakázó tó partján. 
Megvalósítják-e a tanösvény 
kiépítését?

— Egyesületünk nem mondott 
le a tanösvény kialakításáról, 
figyeljük a pályázati kiírásokat, 
és bízunk benne, hogy még az 
idei évben el tudjuk kezdeni. A 
tanösvény lényege, hogy bemu-
tassuk a tóban található élõvilá-
got, úgy az állatokat, mint a 
növényeket. Képeket késztünk 
majd a tóban található halfajok-
ról, és növénytípusokról. 
Célunk ezzel nem csak az élõvi-

lág reprezentálása, hanem hogy 
segítsük a fiatal közösség ismere-
teinek bõvítését. 

A rendezvényeket is szóbahoz-
za az elnök.

— Március 15-én, az évadnyitó 
horgászver-
s e n n y e l 
k e z d t ü n k , 
ahol 74 neve-
zõ volt. A 
versenyzõk 
ö s s z e s e n 
86,4 kg halat 
fogtak. Május 
1-jén a kétfõs 
családi hor-

gászversennyel folytatódott ese-
ménysorozatunk. Egyesületünk 
örült, hogy horgászatunk egybe-
fonódott a majálissal, gyakorlati-
lag majális horgászversenyt tar-
tottunk. Ebéd után a kitûnõ han-
gulatról élõzene gondoskodott 
(Kass-duó).

Rendezvénysorozatunk at 
május 25-én a már megszokott, 
hagyományos, Gyermeknapi 
Horgászversennyel folytatjuk. 
Bízzunk benne, hogy idén is 
hasonló sikere lesz, mint a tavalyi 
évben. Van egy jó hírem is a hor-

gászoknak. Napirenden van a tó 
vizének folyamatos frissítése, 
mely minden év augusztusában 
megtörténik. Egyesületünk a 
T i szament i  Reg ioná l i s 
Vízmûvektõl vásárol 30.000 m3 
Tisza vizet. 

A különbözõ versenyek egész 
évben folytatódnak. Legközelebb 
a gyerekeknek szervezik, a hagyo-
mányos, gyermeknapi, játékos 
horgászversenyt Május 25-én. 
Eredményes horgászatot kívá-
nunk minden gyermek és felnõtt 
versenyzõnek. Pinviczki Rajmond

Megoszlik a vélemény a Tószegi Csónakázó tó horgásza-
ti hasznosításával kapcsolatban. A nagy többség örömmel 
fogadja a Tiszavirág Horgászegyesület gondoskodását és 
szakértelmét a horgászat és a kulturált környezet kialakí-
tására. Bedekovics László, a Horgászegyesület elnöke sok 
munkát és energiát fektet be, hogy kielégítse az egyesüle-
ti tagok horgászati igényeit, ugyanakkor az elõírásoknak 
is eleget tegyenek. A horgászelnököt kérdeztük, aktuális 
tervekrõl.

Bedekovics László
horgászelnök

Megoszlik a vélemény a Tószegi Csónakázó tó horgásza-

Szép fogások a Horgászmajálison!Szép fogások a Horgászmajálison!
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Szülõföld…, édesanya…, testvér…, bajtárs…, 
honvéd… A legszebb magyar szavak.

Az Elsõ Világháború kitörésének századik 
évfordulója alkalmából még 2012-ben megala-
kult az Elsõ Világháborús Centenáriumi 
Emlékbizottság, mely céljául tûzte ki egyebek 
mellett, hogy az elhanyagolt Elsõ világháborús 
emlékmûvek felújítását anyagilag is támogatja 
az egész ország területén. Ezen kívül a 2020-ig 
terjedõ idõszakban számtalan kulturális és tör-
ténelmi eseménnyel emlékeznek állami szinten 
a száz évvel ezelõtt történtekre.

Úgy vélem a kedvezõ lehetõséget kihasználva 
az utókorhoz méltó feladat, hogy a „Nagy 
Háború” tószegi áldozatainak viharvert emlék-
mûvét a Centenárium alkalmából az eredeti 
állapotában helyreállítsuk, megszépítve egy 
központi parkot és ezzel tisztelegve az elesettek 
emléke elõtt.

Dr. Medgyessy Ferenc 1925-ben leleplezett 
alkotását a II. Világháború idején találat érte és 
megrongálódott. A sebesült társa felett álló hon-
véd kompozíció darabjait egy mûkõ obeliszkbe 

falazták. Bár az idõközben megdõlt és megko-
pott emlékmû megmaradt, az egyszerû beton 
gúla lássuk be, nem nyújt különösebb esztéti-
kai élményt.

De egy alkotás, mely hús-vér embereket ábrá-
zol a harctéren megannyiszor megtörtént hely-
zetben, elgondolkodtat és fõhajtásra készteti az 
embert. Õk életüket és vérüket adták a hazáért, 
Szent István király országáért, mely végül mégis 
elveszett. Megérdemlik, hogy neveik fényesen 
ragyogjanak.

A legszebb képzõmûvészeti alkotások közé 
tartoznak az elsõ világháborús hõsöknek emlé-
ket állító szoborkompozíciók. A fegyverén 
támaszkodó vagy gyermekét, hitvesét ölelõ gya-
logos, lovával rohamra induló, kürtjébe fúvó 
huszár, halálos sebében szenvedõ honvéd…

Ezek annak a kornak a megindító pillanatait 
öntötték míves szobrokká, amit mi, mai nemze-
dék csak a történelemkönyvek lapjairól, sárgu-
ló, gyûrött fényképekrõl, karcos filmszalagok 
bejátszásáról és a dédapáink, nagyapáink harc-
téri emlékeibõl ismerünk.

Sokak elõtt ismert már a faluban, hogy tavasz-
szal a tószegi határban mi gazdák szemétsze-
dést szoktunk szervezni. A problémát is min-
denki ismeri, hogy az utak széle, az árkok, a 
csatornák az erdõk tele vannak szeméttel. 
Sokan fel vagyunk rajta háborodva, hogy így 
néz ki a környezetünk. Álláspontom szerint 
Tószeg, nem csak a „Tószeg” tábláig tart, a 
külterülete is érdemel némi odafigyelést. 
Sokan hordják ki a faluból, de ugyanúgy a 
szomszédos településekrõl is a szemetet, 
mindenfelé és mindenféle építési törmeléket, 
sittet, háztartási szemetet, növényi maradvá-
nyokat és állati tetemeket(!) nylon zsákostól, 

mûszaki berendezéseket, stb. Elkeserítõnek 
tartom a nemtörõdöm hozzáállást, hogy ha 
valaki kiviszi a határba, akkor az már nincs a 
saját portáján, akkor az már nem szemét, 
nem a saját szemete, megszabadult tõle. Így 
lesz mindannyiunk, egész Tószeg, egész 
Magyarország szemete.

Az elsõ szemétszedést még 2010-ben szer-
veztük meg mi civilek, a gazdák —, ekkor 10 
tonna(!) szemetet szedtünk össze és ekkor 
még nagyon sok önkéntes eljött segíteni. 
Azóta is minden évben sikerült megszervez-
nünk a szemétgyûjtést és minden évben kb. 
10 tonnányi szemetet szedtünk össze! 

Azonban az önkéntesek száma egyre keve-
sebb. Ha nem szedtük volna össze ezt a sze-
métmennyiséget, akkor már legalább 50 ton-
nányi szemét venné körül a falut, ebbe nem 
számolom bele az úton útfélen leborított sit-
tet, komposztálható növényi maradványokat. 
A szemét nemcsak önmagában visszataszító, 
hanem veszélyes is. Például tavaly az Abonyi 
úti vízelvezetõ árokban a felgyülemlõ szemét 
a belvíz levezetését akadályozta. Az állati 
tetemek okozta veszélyt pedig úgy gondolom, 
hogy nem kell részleteznem. Az idén 3900 kg 
szemetet szállítottak be a gazdák a Remondis 
átválogató telephelyére és további 7 traktoros 
pótkocsi mennyiségû — általunk egy depóba 
összegyûjtött — szemetet pedig a Magyar 
Közút Zrt szállíttatott el. Ez a mennyiség jóval 
meghaladta a 15 tonnát! 

2014. május 10-én pedig az országos TE 
SZEDD akcióhoz csatlakoztunk, a célpont a 
halastó, a hobbik környéke és a 
Tiszavárkonyra vezetõ közút mindkét oldala 
volt. A sikerhez a 7., 8. osztályos tanulók és 
tanáraik részvétele járult hozzá. A szemét-
szedésre jelentkezõ önkéntesek száma 
nagyon kevés, sajnos nagyon kevesen jön-
nek el segíteni, mondván Õ nem hordja ki a 
szemetet. Nos, én sem szoktam eldobni sem-
miféle szemetet, csak zavar, hogy így néz ki 
a tószegi határ és szeretnék valamit tenni 
érte, jelenleg csupán szélmalomharc, de 
bízom a változásban! 

Minden résztvevõ segítségét tisztelettel 
köszönöm!

Tószeg, 2014. május 11.
Dr. Szabó Andrea
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Megújulhat a „Nagy Háború”
tószegi emlékmûve

A szemétgyûjtésekrõl Tószegen
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Amikor a hõsiesség, a bajtársiasság és a 
becsület általános erénynek számított a 
lövészárok-hadviselés során. A hazaszeretet 
alig 16 esztendõs fiúknak adott erõt és bátor-
ságot, hogy a frontra szökjenek katonának. 
Ezért az elhanyagolt mementót nem nézhet-
jük tovább tétlenül!

A pályázat kiírása szerint vagy önkor-
mányzatok, vagy egyesületek igényelhetnek 
anyagi támogatást az állagukban megrom-
lott emlékmûvek felújítására. Külön kiemel-
ném, hogy a pályázat elõfinanszírozásos, 
tehát amennyiben nyer, az üzleti tervben 
szereplõ összeget elõre kifizeti a pályázat 
kiírója, mellyel utólag számlákkal kell elszá-
molni.

A 2008-ban alapított Gerje-Perje Környe-
zetvédelmi Közhasznú Egyesület nem hagy-
hatta veszni ezt az alkalmat, ezért magához 
ragadta a feladatot. Az Önkormányzat a kész 
pályázati anyag áttanulmányozása után 
rendkívüli testületi ülésen hagyta jóvá elkép-
zeléseinket és engedélyezte egyesületünk-
nek annak benyújtását. Így február 20-án 16 
óra elõtt pár perccel postára adtuk a maxi-
málisan elnyerhetõ 5 millió forint összegre.

Ebben a pénzben benne van egy teljesen 
új talapzat elkészítése süttõi kemény mész-
kõbõl, melyre az elesettek neveit is felvés-
nék, egy új szobor, ami az eredeti pontos 
mása lenne és a szállítási költségek. A pályá-
zatban 200 ezer forint önrészt is megjelöl-
tünk, amit a Jobbik Magyarországért 

Mozgalom helyi szervezetének képviselõi 
gyûjtöttek össze évekkel ezelõtt a lakosoktól 
támogatói jegyek formájában. Amint értesül-
tek Egyesületünk céljáról, felvették velünk a 
kapcsolatot és habozás nélkül átutalták az 
összeget a számlánkra.

Tudta-e a Kedves Olvasó, hogy Isaszeg 
város annak idején pontosan olyan szobrot 
állíttatott, mint Tószeg? Az övék még most is 
áll. A különbség csupán annyi, hogy az 
isaszegi honvéd fején rohamsisak látható, a 
tószegi alak pedig bocskai csákót viselt. 
Hatvani Miklós Isaszeg polgármestere meg-
keresésemre készségesen megengedte, hogy 
a szobrukról öntõformát készíthessen a kivi-
telezésre árajánlatot tevõ Kampfl János 
monori sírkõkészítõ mester. Az egész vállal-
kozás legnehezebb és legkritikusabb része a 
sablon elkészítése lesz. Monor és Isaszeg 
elég közel vannak egymáshoz. A mester kör-
beállványozza a szobrot és pár nap alatt 
elkészíti a mintát. Majd az eredeti technikát 
alkalmazva, de immár saválló acélból készült 
drótváz fogja összetartani a mûkõ-habarcsot. 
A talapzat és a szobor az évtizedek alatt 
együtt fognak „öregedni”, bemattulni.

Nekünk, tószegieknek feladatunk lesz a 
régi emlékmû elbontása. Azon még ráérünk 
gondolkodni, hogy áthelyezzük-e a temetõ-
be vagy megsemmisítsük. Továbbá az új 
emlékmû talapzatának kiásása, beöntése 
vasbetonnal a sírköves mester instrukciói és 
tervei alapján. Ha megérkeznek az emlékmû 

alkatrészei a helyszínen anyagmozgatást, 
vizet és áramot kell biztosítanunk. Végezetül 
minimális parkrendezés.

Nem tagadom, az átadó ünnepségen is 
sokat gondolkodtam már, de arról még korai 
lenne bármit is szólni. Talán annyi elég, 
hogy számos színes programot lehetne köré 
szervezni. Addig is, ha javasolhatnám, 
kutassuk fel a dédnagyapa, nagypapa hagya-
tékában az elsõ háborúhoz kapcsolódó 
emléktárgyakat, kitüntetéseket, fényképe-
ket, leveleket. Esetleg az elesett hozzátarto-
zóról készült fényképet a családi fotóalbum-
ból. Készüljünk legalább egy helyi kiállítás-
sal, mert valamilyen megemlékezést bizto-
san szervezünk. Szerencsés esetben egy 
impozáns, a századik évfordulóhoz méltó 
emlékmûvel, ellenkezõ esetben… (De erre 
gondolni sem merek!) Úgy érzem, sok más, 
itt meg nem nevesített személy segítségével 
minden követ megmozgattunk, hogy a 
következõ száz évben is fényesen ragyogjon 
az a 126 név.

Martossy Szilárd

Ismeretterjesztõ és a témához kapcsolódó
web-oldalak:

http://elsovilaghaboru.com/tortenete/
http://www.agt.bme.hu/varga/foto/vh1/

vh1.html
http://www.hadisir.hu/bemutatkozas

http://hosokvoltak.blog.hu/

Az Újszász és Vidéke 
Takarékszövetkezet május 
12-én tartotta hagyományos 
küldöttértekezletét. A küldöt-
tek értékelték a 2013-as év 
munkáját, valamint további 
terveiket. Lázár Imréné, a 
Takarékszövetkezet elnökét 
kérdeztük, az évértékelésrõl, 
valamint jövõbeli terveikrõl.

— Hogyan tudná összefoglalni 
röviden beszámolójának 
lényegét?

A 2013-as év nehéz volt a 
Takarékszövetkezetek életé-
ben. Számos változás és nega-
tív külsõ hatás érte a szövetke-
zetet: jegybanki alapkamat 
csökkentés, tranzakciós illeték, 
hitelintézeti hozzájárulás beve-
zetése. Decembertõl új érték-
vesztés képzési szabályok 
kerültek bevezetésre, melynek 
eredményeképpen 73.141 eFt-
többlet értékvesztést kellett 
képezni a kintlévõségekre. Így 
a saját tõke 656.851 eFt lett, 
amely a fentiek miatt elmaradt 
a tervezettõl. 

A mérlegfõösszeg növeke-
dett 7.305.684 eFt-ra, a betétál-
lományt is sikerült megõrizni, 
még kisebb mértékû növeke-
dés is realizálódott. A szigoro-
dó hitelezési feltételek és az 
ügyfelek nagymértékû eladó-
sodottsága miatt a hitelállo-
mány 11%-kal csökkent.

2014-re szerény mértékû 
növekedést prognosztizálunk, 
mely elmarad a megszokott 
növekedési ütemtõl, ugyanis a 

rezsi csökkentés 
keretében elõírt 
150 eFt-os ingyenes 
készpénzfelvétel 
bevezetése várha-
tóan 30 mFt bevétel 
kiesést jelent éves 
szinten. 

— A Tószegi 
Takarékszövetkezet 
hogyan járult hozzá 
munkájával közös 
sikerükhöz?

A tószegi egység 
a tõlük megszokott 
jó eredményeket 
hozta: õk tudták 
legnagyobb mérték-
ben növelni a betét állományu-
kat, a hitel kihelyezés itt is 
csökkent, de szerényebb mér-
tékben, mint a többi egységnél. 
A hitelfolyósításban a harma-
dik legjobb eredmény érték el. 
A hátralékos állomány 1% alat-
ti, amely jól mutatja a dolgozók 
áldozatos munkáját és szakmai 
felkészültségét.

— Milyen tervekkel készülnek 
az elkövetkezendõ idõkben, 
mely a szövetkezet tagságát is 
érinti? 

Közös termékek és szolgálta-
tások bevezetése várható, ame-
lyet egységesen minden 
Takarékszövetkezet alkalmaz. 
2016-ig közös informatikai 
rendszer kerül bevezetésre.

A TÓSZEGI TAKARÉK JÓL TELJESÍTETT
Az elõzõ év munkáját értékelték

Lázár Imréné, a Takarékszövetkezet elnöke
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A nyár számtalan lehetõséget 
kínál a szabadtéri programokhoz. 
Ezek közül talán a legnépszerûbb 
a sütés-fõzés. A családi házak 
portáikkal kínálják a lehetõséget 
családok és baráti közösségek 
számára, hogy gasztronómiai 
élményekben részesítsék közös-
ségüket. Olyan ételek készülhet-
nek, melyek zárt konyhában 
megvalósíthatatlan. A kollektív 
sütés/fõzés közösségépítõ ereje 
sem elhanyagolható, hisz min-
denki részese lehet a sikerél-
ménynek, és abban is bizonyosak 

lehetünk, hogy egészséges, finom 
falatok kerülnek az asztalra. 
Gonda Attila, az óvoda önkor-
mányzati konyhájának szakácsát 
kérdeztük, Õ hogyan csinálja?

Grillezéshez csirkemellet és 
tarját használok. 3-4 nappal elõtte 
bepácolom, úgynevezett olajos 
páccal. Befûszerezem sóval, bors-
sal, aprítok közé jó sok fokhagy-
mát. Mostanában a fehérborsot 
részesítem elõnyben, kevésbé ter-
heli meg a gyomrot. A tarját néha 
mustárral is bekenem, úgy pikán-
sabb! Utána leöntöm étolajjal, 

annyira, hogy teljesen ellepje, 
ne érje levegõ, és a hûtõbe 
teszem.

Grillezés elõtt fél órával 
faszénbrikettbõl kis piramist 
építek a grillemben, amit meg-
gyújtok. Azért használok inkább 
brikettet, mert tovább izzik, 
mint a faszén, így több húst 
lehet rajta sütni.

Megvárom, amíg leég, telje-
sen kifehéredik, utána szétkot-
rom, hogy a grillrács alá min-
denhová egyenletesen jusson, 

ilyenkor már nem szabad égnie, 
csak izzania. Ráteszem a lecse-
pegtetett húsokat, és szép pirosra 
sütöm mindkét oldalukat. 
Gombát, sárgarépát, céklát, 
cukkinit, paprikát, és egyéb zöld-
ségeket is grillezek a végén, ezek 
hamarabb átsülnek.

 Bográcsozáshoz vasbográcsot 
használok, és lehetõség szerint 
fával tüzelek alá, hogy kapjon egy 
kis füstös ízt is.

Most a marhalábszár-pörkölt 
receptjét írom le, azt készítettem 
legutóbb a fiam ballagására, de az 
egyszerû paprikás krumpli is 
mennyei lehet a szabad tûznél.

A hagymát hidegen teszem fel 
a zsírral, hogy együtt melegedje-
nek fel, így jobban szétfõ, nem 
marad darabos. Túl sok nem kell 
belõle, mert megédesíti a pörköl-
tet, a hús 1/5-e elég, tehát kilo-
grammonként 20 deka.

Üvegesre párolom, majd zúzott 
fokhagymát is pirítok hozzá, leve-
szem a tûzrõl, és befûszerezem. 
Egész és õrölt köményt, borsot és 
fûszerpaprikát teszek bele, és egy 

kis csípõs piros aranyat. Ráteszem 
a megmosott húst, és visszate-
szem a tûzre. Vizet nem öntök 
alá, a só úgyis kiengedi a húsban 
lévõ nedveket, az elég az elején. 
Mint a neve is mondja, jól lepör-
kölöm zsírjára, míg elfövi a levét, 
utána felöntöm egy kis vízzel és 
száraz vörösborral, majd szép las-
san fõzöm, mikor a hús már 
majdnem puha, paprikát és para-
dicsomot teszek hozzá. 
Krumplival, tarhonyával és galus-
kával is kiváló! Jó étvágyat!

BOGRÁCSOZÁS, GRILLEZÉS

Gonda Attila
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SMIDÉLIUSZ ERNÕ egyesületi 
elnök, hogyan értékeli a labda-
rúgók (felnõtt és utánpótlás) tel-
jesítményét?

Úgy gondolom, hogy ebben az 
idényben, minden korosztályban 
sikerült egy kicsit elõrébb lép-
nünk az eredményesség tekinte-
tében. A legfiatalabb korosztálya-
ink — U7, U9 és U11 — versenyez-
tetése továbbra is megoldott a 
Bozsik programban, ahol a gyere-

kek nagyon lelkesen játszanak és 
már mutatkozik is néhány tehet-
ség. Az idei évtõl, a megemelke-
dett gyereklétszámnak köszönhe-
tõen, U13-as csapatot is tudtunk 
indítani a Bozsik programban. Az 
U14-es csapat bajnoki rendszer-
ben szerepel és a negyedik helyen 
áll, még az U17-es csapat meggyõ-
zõen — ez idáig vereség nélkül — 
vezeti a tabellát a csoportjában. 
Az U21 jelenleg a hatodik és ennél 

csak elõrébb végezhetnek, a hát-
ralévõ mérkõzések eredményei-
nek függvényében. Az eredmé-
nyek és az elvégzett munka alap-
ján, azt hiszem, nagyon büszkék 
lehetünk az utánpótlásunkra, az 
edzõk és a gyerekek egyaránt 
dicséretet érdemelnek. A felnõtt 
csapat szereplése is örömre ad 
okot, ugyanis, az õszi szezon 
gyengébb eredményei után, 
tavasszal sikerült olyan mérkõzé-
seken is eredményesnek lenni, 
ahol a játék képe alapján ez meg-
érdemelt volt. Korábban ez nem 
így történt. Természetesen szeret-
nénk, ha ez az eredményesség a 
jövõben még hangsúlyosabban 
teljesülne.

Jelentõs volt az egyesület éle-
tében az elmúlt idõszak. 

Sikeresek voltak a benyújtott 
pályázatok, sikerült felújítani 
az öltözõt. Összegezné a pályá-
zati eredményeket?

Igen, valóban sikerült egy jelen-
tõs felújítást végezni az öltözõ 
épületén, de remélem, hogy ez 
csak az elsõ ütem volt és az újabb 
beadott pályázat segítségével 
folytathatjuk a felújítási munká-
kat, amik már nem csak az öltö-
zõt, hanem a pályát, a pálya kor-
látot és a kerítést is érinti. 
Amennyiben ezek a felújítások 
megvalósulnak, egy tetszetõs 
sporttelepe lesz Tószegnek.

Ezen kívül természetesen 
tovább folytattuk a sporteszközök 
és felszerelések fejlesztését és 
ennek köszönhetõen, minden 
korosztály számára sikerült szép, 
új felszerelést és eszközöket 
beszereznünk. Ezt a Tao rendsze-
ren keresztül a Papírtekercs Kft. 
támogatta, az Önkormányzat 
pedig az önrészt biztosította. 
Köszönet érte a támogatóknak.

Mik a további tervek?
Bízom benne, hogy lesz a 

sporttelep felújítási programnak 
harmadik üteme és további fej-
lesztési forrásokra tudunk pályáz-
ni, ami által szinte újszerûvé tud-
juk tenni a sporttelepet. Ez egy 
fontos feladat, amit kitûztünk 
magunk elé.

De ennél fontosabb, hogy az 
utánpótlásban és az elsõ csapat-
nál elkezdett munkákat, még 
magasabb színvonalon tudjuk 
folytatni. Ehhez szeretnénk az 
edzõink képzettségét tovább fej-
leszteni és szeretnénk, ha csapa-
tunk két-három éven belül a 
megyei elsõ osztályba feljutna.

-EN-ES-

Álló sor: Tóth Tamás, Antal János, Szakali Tibor, Csathó Róbert, Szabó Attila, Szarvas Levente, Pálinkás 
Tibor (edzõ), Nyolczas Zoltán, Kurucz Ferenc, Monoki Péter 
Guggolnak: Borók Ferenc, Bujdosó Roland, Varga Csaba, Kiss Balázs, Májer Norbert, Markót Ferenc, Polgár 
László, Lakatos Tibor, Mészáros Gábor

Mikor e sorokat olvassák, már véget ért a 2013/14-es megyei 
II. osztályú bajnokság. A felnõtt csapat a reális elvárásoknak 
megfelelõen a táblázat utolsó harmadában végzett. A szurko-
lók tudomásul vették, a szerény szereplést. Jelenleg itt tar-
tunk — mondták a focimeccsre járók. Smidéliusz Ernõ egyesü-
leti elnököt kérdeztük a labdarúgók (felnõtt és utánpótlás) 
teljesítményérõl.

A felnõtt eredményességén van mit javítani
Megszépült az öltözõ
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2013. december 26-án jeles esemény történt Gyurkó Józsefné életé-
ben. Erzsike néni betöltötte a 100. életévét.

Ebbõl az alkalomból egy nagy ebéddel ünnepelték a családtagok. 
Erzsike nénit a tószegi önkormányzat nevében Gyuricza Miklós pol-
gármester, Hasznosné dr. Nagy Ágnes jegyzõ és Jándi Ibolya anya-
könyvvezetõ köszöntötte. A szép kort megélt idõs néni tengernyi 
virágot, ajándékot kapott, mindezt meghatódva fogadta el a köszön-
tõktõl. További jó egészséget kívánunk!

Erzsike néni 100 éves lett
Jász-Nagykun-Szolnok megye 1. számú 
országgyûlési egyéni választókerület 14 fõs 
jelöltjei között, eddig példátlan módon, egy 
Tószegivel is találkozhattunk. A szavazólapon 
Nagy József Károly (50) az Aquila párt 
jelöltjeként indult az országgyûlési 
képviselõválasztásokon. Bár 51 szavazattal 
szerényen szerepelt, de minden tiszteletet 
megérdemel bátorságáért, hiszen a favorit 
naná, hogy nem Õ volt.

Az okleveles növénytermesztési üzemmérnök csöppet sincs elkeseredve 
a választási eredmény láttán, hiszen Õ is természetesen jól tudta, hogy 
csak egy jelöltnek van esélye a mandátum megszerzésére. A nagy nevek 
mellett Õ nem igen rúghat labdába. 51 szavazatot kapott, amely a 13. 
helyezést jelentette számára.

Józsi kérdésünkre válaszolva elmondta: Az Aquila Párt elnöksége 
kérte fel õt, hogy pártjuk színeiben vállalja-e az országgyûlési egyéni 
képviselõ jelöltséget. Ez a közösség közel 15 éve kb. 20 telket vett a 
halastó környékén és egyesületként mûködtek. Késõbb párttá alakultak. 
Van a tóparton egy kis magántemplomuk. A telkeken mezõgazdasági 
tevékenységet folytatnak. Sok fiatal van köztük és szorgalmas, dolgos, 
katolikus hívõ emberek alkotják a közösséget. Az évek során többször 
kértek segítséget kisebb-nagyobb dolgokban, s ez részemrõl természetes 
volt, hogy segítettem õket. A SAS-ok, ahogyan magukat nevezik — olyan 
embert kerestek jelöltnek, aki helyben közismert, és aki reményeik 
szerint aktívan tudja képviselni az AQP céljait. Bizonyára vannak 
olyanok a faluban is, akik az úgynevezett „biznisz pártok” közé sorolják 
ezt a közösséget. „Tökös” leszögezi, hogy Õ egy fillér állami támogatást 
sem vett fel, de ismerete szerint a párt sem. Arról van tudomása, hogy 
ha az Aquila párt jogosult lett volna állami támogatásra, azt karitatív 
célokra fordították volna. Õ országgyûlési képviselõként elsõsorban a 
tömegsport mûködtetését, a mezõgazdaság öntözõvízhez jutását, és az 
alternatív energiaforrások kiépítését és felhasználását támogatta volna.

Józsi jó szándéka vitán felüli, hisz így ismerjük. - Nádházi -

Köszönet a véradóknak!
A Magyar Vöröskereszt Jász-Nagykun-Szolnok megyei Szervezete 
nevében köszönetet mondunk a településen szervezett véradás-
okban való részvételért:

BRENYÓ JENÕ, BOZÓKI FERENC 90-szeres
FARKAS SÁNDOR JÓZSEF 70-szeres

SASI ISTVÁN 60-szoros
RIMÓCZI ISTVÁN,GYURKÓ JÓZSEF 30-szoros

DABIS ISTVÁN,MÁLNÁS ÁGNES,
NAGYNÉ BALÁZS MARIANN,PÉNTEK ZOLTÁN,

DABISNÉ POPA HENRIETTA 20-szoros és
URBÁN GERGÕ 10-szeres véradóknak.

Köszönjük a két szervezõ:
Fehér Ferencné és Kiss Barnabásné segítõ munkáját.

Kívánunk további jó egészséget és aktív részvételt
a véradásokon.

Szolnok, 2014. február 12.

Üdvözlettel:
NAGY ÁGNES ILDIKÓ megyei igazgató

„Tökös” szerencsét próbált
Nagy József Károly az Országgyûlési Képviselõjelöltjei között


